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Úvod 
Mimoriadna  služba  Williama  Branhama  bola  odpoveďou

Svätého  Ducha  na  proroctvá  Písma  v  Malachiášovi  4:5,6,  Lukášovi
17:30 a Zjavení 10:7. Táto celosvetová služba bola vrcholom mnohých
biblických proroctiev a pokračovaním práce Božej skrze Jeho Ducha v
tomto konečnom čase. Písmo hovorí, že táto služba pripraví ľudí pre
Druhý Príchod Ježiša Krista. Našou modlitbou je, aby Boh toto Slovo
urobil  životom  v  Tvojom  srdci,  keď  budeš  s  modlitbou  čítať  toto
posolstvo.

Preklad  anglického  originálu  je  urobený  len  s  takými
nevyhnutnými  zásahmi  do  textu,  ktoré  vyžaduje  preklad  hovoreného
slova do tlače, so snahou zachovať ráz prostého spôsobu vyjadrovania.

Hoci  bolo  pre  presnosť  prekladu  vynaložené  všetko  úsilie,
napriek  tomu  je  za  najvernejšiu  formu  záznamu  považovaný  audio
záznam v anglickom jazyku.

Viac ako 1100 kázní je dostupných v mnohých jazykoch.
Táto  kázeň  sa  smie  kopírovať  a  rozširovať,  pokiaľ  je  text

predstavený neskrátene, bezo zmien, a pokiaľ je distribuovaný zdarma.

Viac informácií nájdete na stránke:

www.vecerne-svetlo.sk
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Musíte sa znovu narodiť
(YOU MUST BE BORN AGAIN)

Toto posolstvo kázal brat William M. Branham v  nedeľu ráno  31.12.1961 v Jeffersonville, IN

1 ... Silvester ráno v službe Pánovej. A snažili sme sa dohodnúť s bratom
Neville, čo budeme robiť, ohľadne kázania. Ja som sa ho snažil presvedčiť,
aby tu dnes ráno stál a kázal nám všetkým a mňa aby nechal kázať večer.
No,  nakoniec  sa  to  zmenilo  a  ja  kážem aj  ráno  aj  večer.  On  je  dobrý
predavač. A tak prv, ako začneme našu lekciu, povedal som mu, že budeme
mať  len  lekciu,  chcel  by  som ...  nie  je  nás  tu  dnes  ráno veľmi veľa  a
budeme mať  len  lekciu.  Prv  ako  začneme,  chcel  by  som povedať  malé
oznámenie.
2 Máme tu nejakých ľudí, ktorí sem prišli z New Yorku a chcú tu s nami
bývať. Myslím, že som ich nikdy nestretol. Brat Neville povedal, že o tom
práve hovoril. Včera večer som počul, že sa im chytil horieť príves a celý
zhorel.  Išiel  som tam, aby som videl tých ľudí,  a  zdá sa,  že sú to milí
kresťania. Sú to takí biedni ľudia ako aj my všetci, a brat Wood a dvaja
alebo traja z nás sa chceli poskladať  a zistiť,  či by sme im mohli kúpiť
druhý  príves. A boli veľmi milí a povedali, že poistka, ktorú mali, že sa
dostali do ťažkostí  a museli  ju odhlásiť.  Ale predsa ten agent zaplatil tú
poistku  a  že  dostanú  odškodnenie  za  svoj  príves,  za  čo  sa  bude  dať
pravdepodobne kúpiť druhý príves. Myslím, že pondelok alebo utorok to
budú  vedieť  alebo  teraz  niekedy,  alebo  ...  Myslím,  že  v  utorok.  A tak
chceme niesť spolu s nimi ich zármutok a urobiť všetko, čo môžeme, aby
sme im pomohli, aby sme im dali vedieť, že sme bratia a sestry v Kristovi
Ježišovi  a súcitíme jeden s  druhým. A myslím, že každý  jeden to takto
chceme  cítiť,  aby  sme  im  teraz  trochu  mohli  pomôcť.  Je  to  trochu
neobyčajná  vec.  Myslím,  že  nikdy  v  živote  som  nerobil  zbierky  a  tak
nechám, aby to urobil brat Neville. Tak ...  to bola rana, však. No dobre.
Ďakujem, brat Ben. Proste niekto ... čo ... len trochu niečo, čo máte, čo by
ste im mohli dať, som si istý, že to bude ocenené. Poď sem, brat Neville.
Neviem ako.  Urob to  tak,  ako  si  myslíš.  (Brat  Neville  sa  modlí  a  robí
zbierku.) Amen.
3 Myslel som, že kým to robia, budem mať trochu príležitosť pripraviť si
niečo, o čom budem hovoriť dnes ráno, zo starých textov a z toho, čo som
si zapísal na kúsok papiera. Myslím, že všetci kazatelia to robia. Ako sa



4                                            kázané 31.12.1961 v Jeffersonville, IN 

volajú títo ľudia? Elliott. Je tu dnes ráno brat a sestra Elliotovci a ich syn?
Ak sú tu, keby ste chceli  povstať  a  povedať,  len vstať  a povedať  niečo
„Ďakujeme za ..." ľuďom, dobre. Chcete niečo povedať ľuďom, brat Elliott
alebo sestra Elliottová? [Brat Elliott ďakuje ľuďom. - pozn.prekl.] Nech ťa
Boh žehná brat  Elliott.  To je milé.  Ďakujeme. Nech je Boh s tebou a s
tebou, sestra Eliottová, a s vaším synom.
4 Títo ľudia  prišli  z  New Yorku.  Nevedel  som, že sú tu.  Vraveli  mi,  že
voľakedy som sa s nimi rozprával, alebo že som sa s nimi modlil, či niečo
také. Nepoznal som ich až včera, keď som sa s nimi stretol a zistil som, že
sú to milí kresťania, veľmi milí ľudia. Bývali hore v New Yorku, niekde
tam v Hudson River Valley a možno, že cez pásku alebo niečo také uverili
posolstvu, a predali všetko a prišli sem, proste vydali svoje životy aj čas
Kristovi. A chceme, aby ste vedeli,  brat a sestra Elliottovci, toto je naše
malé vyznanie, že my sme tu tiež iba dočasne. Sme pútnici a cudzinci na
tomto svete. Hľadáme mesto, ktorého staviteľom a tvorcom je Boh. A keď
sa vám v týchto veciach prihodilo nešťastie, diabol sa vás snažil spáliť a
vystrašiť, my sme na 100% s vami, aby sme sa vás zastali vo všetkom, čo
môžeme pre vás urobiť, aby sme vám pomohli, aby ste sa znovu postavili
na  nohy.  Aby  ste  povstali  v  mene  Pána  Ježiša  a  ďalej  pochodovali.
Nevzdávajte  sa,  nie.  Mnoho  zlého  prichádza  na  spravodlivého,  ale  zo
všetkého toho ho Boh vytrhuje. A tak vieme, že môžeme očakávať, že sa
stanú takéto veci, ale vieme, že tiež môžeme spoliehať na nášho Spasiteľa,
ktorý je viac ako víťaz, a my v Ňom, ktorý nás vykúpil.
5 No, dnes je taký plný deň a dnes ráno som si tam myslel, len som tak
rozmýšľal, že by som za chvíľu učil lekciu nedeľnej školy, že by sme dnes
ráno mali lekciu nedeľnej školy. A večer o pol ôsmej chcem, ak bude vôľa
Božia,  priniesť  svoje  novoročné  posolstvo,  ako  som  minulú  nedeľu  či
sobotu večer priniesol svoje vianočné posolstvo. A dnes večer prinesiem
svoje novoročné posolstvo o pol ôsmej, ak dá Pán. Brat Neville bude mať
svoje novoročné posolstvo, a vidím tam brata Strickera a brata Collinsa a,
ó,  iných kazateľov a  je  tu  s  nami  brat  Palmer  z  Georgii  a  ďalší.  To je
kazateľov, budete ich dnes večer počuť.
6 A tak som včera zavolal bratovi Nevillemu ohľadne niečoho, čo mi prišlo
na srdce. Vidíme, že toto je Nový rok, a to je tiež prvý, prvá nedeľa, tak
prečo by sme dnes večer  nemali  namiesto veľkých zábav a  hulákania a
takýchto  prejavov,  aké  robí  ostatný  svet,  majme  dnes  o  polnoci  Večeru
Pánovu. Dobre? Slúžme Pánovi. Brat Neville súhlasil a myslí, že by to bolo
veľmi vhodné. A dnes večer,  ak dá Pán, budem o dvanástej  prisluhovať
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večeru Pánovu. A začneme nový  rok nie s vykrikovaním a tak - to je v
poriadku, keď to ľudia chcú robiť - ale urobme to s väčším posvätením a
úprimnosťou. A pristúpme do tohoto roku úprimne ku Kristovi, dajme Mu
všetko, čo máme, a zaviažme sa Mu. Nie obrátiť novú stranu alebo niečo
také, a tak začať  Nový  rok. V takéto niečo neveríme. Obrátite len novú
stranu, aby ste na druhý  deň znovu vošli do starých koľají,  tak obráťme
svoje životy ku Nemu a majme dnes večer o polnoci Večeru Pánovu. A
myslím, že toto je prvýkrát, ako sa pamätám, odkedy som kazateľom, keď
to budeme robiť. Pamätáš sa, brat Neville? Ale teraz je to pre nás niečo
nové a to je veľmi zriedka, že Nový rok takto prichádza, viete, a tak mi to
napadlo, a myslím, že by to bolo ohromné.
7 Zdá sa mi, že toto teraz bude asi posledný krát, keď budem môcť s vami
všetkými hovoriť,  lebo na nejaký  čas odchádzam. Vchádzam do nového
roku a odchádzam na misijné pole, v Pánovej službe. Odídem asi na budúci
týždeň,  alebo  potom nasledujúci  týždeň  do  Phoenixu  na  okolo  pätnásť-
šestnásť  zhromaždení,  v  tých  údoliach  a  hore  cez  Sunny  Slopes  a
Scottsdale  a  okolo  tam  cez  tie  údolia.  A  potom  tam  budeme  mať
konferenciu  Kresťanských  Obchodníkov,  je  to  päťdňová  konferencia  na
koniec  všetkých  týchto  zhromaždení.  Zariadili  to  tak,  že  budem  môcť
hovoriť ku všetkým denomináciám, ku každej z ich cirkví na území celej
metropolitánie Maricopa Valley vo Phoenixe.  A oni  začínajú pätnásteho.
Tak odtiaľto odídem asi o desať dní skôr, aby som ... Cestou sa asi zastavím
navštíviť  svojho dobrého priateľa, brata Mooreho a niekoľkých iných. A
potom  na  cestách  bude  snežiť  a  tak  ďalej,  aby  som  prišiel  na  čas.  A
potom ... mnohí z vás sú kazatelia ...
8 A  brat  Roy  Borders,  ak  je  tu  dnes  ráno,  on  máva  na  starosti  tie
zhromaždenia, keď ľudia telefonujú a pýtajú sa na zhromaždenia. A počas
týchto  vianočných  prázdnin,  no,  zvyknem robiť  cestovný  program,  kde
budem ten ďalší rok, ale tento rok nejako cítim, aby som to tak nerobil.
Cítim, že budem mať jedno zhromaždenie a potom odtiaľ pôjdem tam, kde
ma On bude viesť  na to ďalšie. A potom z toho ďalšieho, kdekoľvek to
bude, tak, ako ma On bude viesť.
9 A očakávam teraz, že niečo sa v tomto roku stane. V poslednom čase som
mal veľa videní. Jedného dňa ráno som mal znovu jedno veľké a všetko sa
týka a vyzerá, akoby sa malo stať niečo veľké. Tak spolieham len na Neho.
Niektorým z nich ani nerozumiem. A my nerozumieme videniam. Oni sú
viac akoby symboly a niekedy im celkom nerozumieme, ale aj tak vieme,
že hovoria pravdu. Tak ony sa vyplnia. Zapísal som si ich.
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10 Zdá  sa  mi,  že  už  bolo  oznámené,  alebo  má  byť  oznámené,  že  rada
starších  a  rada  diakonov  sa  tu  v  modlitebni  má  spoločne  stretnúť  na
spoločnom  zhromaždení,  zajtra  večer  o  siedmej.  Dovoľte,  že  to  znovu
oznámim, ak diakoni, kdekoľvek sú, ak sú v tej druhej miestnosti, môžu to
počuť  cez  tento  malý  mikrofón,  že  zajtra  večer  o  siedmej,  pastor,  rada
diakonov  a  starší,  ako  som povedal  pred  chvíľou,  zajtra  večer  sa  majú
stretnúť. Brat Neville sa chce stretnúť so svojimi diakonmi a hovoriť s nimi
a starší majú svoje pravidelné stretnutie, a tak sa zajtra večer spolu zídu.
11 No, dnes ráno, skôr ako pristúpime ku Slovu, och, nemajme v ničom
naponáhlo. Dnes máte celý  deň  a večer a zajtra.  Využime len náš  čas a
nepreberme tieto veci len tak naponáhlo. Samozrejme, viem, že ľudia sú
unavení a ustatí alebo chcú ísť domov, viete, ponáhľajú sa, musia pripraviť
večeru,  ich muži  na  to  čakajú.  No dobre,  to je  v  poriadku,  len potichu
vyjdite.  A vy  ostatní,  ktorí  chcete  zostať,  dobre.  Nemusíme  ...  Zajtra
nemusíte ísť do roboty a tak využime náš čas. A preto som si myslel, že
namiesto toho, aby som kázal  tri  alebo štyri  hodiny,  budem osem alebo
desať hodín vyučovať. Dobre?
12 Všetci tí ľudia z Georgie a Alabamy spravili, že som si včera pripadal
taký veľký. Myslím, že som bol niekde vonku, a okrem Billyho tu nikto
nebol a on povedal - brat West a ostatní ... Sú to moji veľmi milí a verní
priatelia, nevidím ich tu, ale zdá sa mi, že sú tu. On zavolal a povedal:
„Bude mať  brat  Branham ráno nedeľnú školu?" A v Lousville  mrzne,  v
správach hovorili, že diaľnice sú zablokované a cesty sú klzké.
13 Billy povedal:  „No,  je to pravdepodobné." Povedal: „Ide tam. Možno
brat Neville alebo on."
14 Povedal: „Ak je to pravdepodobné, to nám celkom stačí. Prichádzame!"
Všetky cesty v Alabame sú klzké a až sem sú klzké cesty. Nezaslúžim si
takýchto priateľov. Niečo je na tom, že nerád oznamujem zhromaždenia,
keď viem, že mám ľudí, ktorí veria tomu posolstvu a prídu, a ktorí ma majú
radi.
15 Stále som chcel,  aby ma niekto mal rád.  Keď  som bol malý  chlapec,
chcel som, aby ma mal niekto rád. Nikto ma nepotreboval. Bol som tu v
Indiáne, narodil som sa v Kentucky, tak som pre tieto deti tu bol čierna
ovca. V rodine skoro všetci chlapci fajčili  a pili  a všetko možné, okrem
mňa. A ja som bol v rodine nepodarok a v škole som bol nepodarok a v
robote som bol nepodarok a všade, kde som išiel, som bol nepodarok. A
potom, nakoniec, keď som našiel niekoho, kto ma skutočne miloval, Ježiša,
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a On povedal: „Ja ti dám otcov a matky a bratov a sestry a priateľov."
16 A potom  je  zvláštne,  ako  Jeho  veľká,  múdra  prozreteľnosť,  ako  On
všetko zariaďuje. Zdá sa, akoby pri tom tá láska vyvolávala smiešny pocit.
Nie pocit, ale reakciu. Pozriem sa potom medzi ľudí, keď ma On povolal,
aby som bol  Jeho sluhom,  pozriem sa  medzi  ľudí  a  vidím, ako sa  tam
vkráda  hriech,  a  potom tam musím vtrhnúť  so  všetkým, čo je  vo  mne,
(rozumiete?), aby som to vytrhal. Zdá sa to tvrdé, ako sa ja na to dívam,
keď  hovorím  tieto  veci.  Ale  predsa,  dole  vo  vnútri,  takto  sa  prejavuje
skutočná láska. Vidíte? Skutočná láska.
17 No, ak sa váš malý chlapec alebo malé dievča hrá na ulici, kde jazdia
autá,  a vy viete,  že skôr či  neskôr sa mu niečo môže stať  ...  Ak by on
povedal:  „No, ocko,  ja  chcem byť  tu  vonku,"  či  by ste  povedali,  „Buď
šťastný, môj malý, len choď a hraj sa na ulici?" To nie je ozajstný otec.
Keby ste museli toho malého odtiahnuť a dať mu pár pohlavkov, vyhrešiť
ho, zavrieť ho, či čokoľvek, zabránili mu ísť na ulicu - kde by ho mohlo
niečo zabiť. Nie je to tak? Dobre, takto musíte robiť s Evanjeliom. Musíte
zatriasť a potiahnuť a snažiť sa robiť všetko, čo len môžete, aby ste udržali
ľudí  v  rade.  No,  dúfam,  že  to  každý  takto  rozumie.  Ja  len  dúfam,  že
jedného dňa, keď všetko skončí, a potom, keď nám budú z tváre odstránené
záclony, potom to porozumieme.
18 Brat Way, to je dobrá Biblia,  ktorú si  mi ty a sestra Way darovali  na
Vianoce,  bude  to  dobré,  že  v  nej  budem  môcť  mať  svoje  poznámky
namiesto takejto knihy, budem si ich môcť napísať na stroji. Nechcem písať
rukou, pretože ťažko prečítam sám po sebe, a ako by to prečítal niekto iný?
Vravel som ľuďom, že mám svoje vlastné tesnopisné znaky a sám musím
skúmať, čo som si poznačil. Niekedy si to napíšem na stroji. To je Biblia, z
ktorej sa dajú vyberať strany. Môžete v nej zobrať ... Ako tu, dnes ráno tu
mám dva texty, dve miesta Písma, z ktorých chcem čítať. A v tejto Biblii,
ktorú mi dal, to takto vytiahnete a môžete zobrať jeden list z Genesis, zo
Zjavenia, z hocikade, a dať si ich spolu a takto to prečítať. Vidíte? A potom
tu vzadu je také miesto, voľná strana, tam si môžete vypísať všetky miesta
Písma a posolstvo a všetko. Je to ohromné. Tak dúfam, že s ňou pomôžem
získať veľa duší pre Krista.
19 Znovu  chcem  povedať,  nech  vás  Boh  všetkých  žehná  za  tie  pekné
vianočné dary,  ktoré  ste  mi dali.  Zbor  mi dal  nový  oblek.  Ó,  ako si  to
vážim! A dostal som na Vianoce dva nové obleky. Môj brat, v malom zbore
tam v Macon v Georgii, brat Palmer mi poslal nový oblek. A tento zbor mi
dal nový oblek. A dostal som toľko veľa pekných vecí a vianočné dary vo
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forme  peňazí.  Na  oddelení  daní  z  príjmov  mi  povedali,  že  keď  je  to
vianočný dar a je tam napísané vianočný dar alebo dar k narodeninám alebo
niečo také, tak to môžem prijať; inak to ide na prácu, čo je v poriadku. A
skutočne ďakujem každému jednému z vás.  Moja žena a ja a deti a my
všetci  veľmi  pekne  každému ďakujeme.  Prajeme  si,  aby  sme mohli  ísť
naspäť a tiež dali každému z vás darček, ale to sa jednoducho nedá, viete
len ... Ó, nebol by som to schopný. Prajem si, aby som bol, ale nie som.
Som si istý, že ma rozumiete. Viem, že to tiež tak isto cíti môj drahý brat,
ktorý  tu  sedí.  Cítime,  že ľudia nás  takto  milujú,  vážime si  ich.  A teraz
skloňme svoje  hlavy,  pomodlime sa,  aby sme boli  pripravení  dnes  ráno
pristúpiť ku posolstvu.
20 Prichádzame teraz do prítomnosti živého Boha, triezvo a s bázňou ku
Nemu. Prichádzame v Mene Pána Ježiša, vieme, že by sme nemohli prísť a
povedať: „No, Otče, tu je William Branham alebo Orman Neville," alebo
ktokoľvek by to bol. Rýchlo by sme boli odmietnutí. Ale máme istotu, že
On povedal: „Keď prosíte Otca o čokoľvek v mojom mene, bude vám to
dané." Tak nemyslím, že by som mohol dostať niečo od Neho, keby som
používal svoje meno. Ale viem, že keď používam meno Jeho Syna, potom
dostanem svoje prosby, lebo to je On, v ktorého verím. V Ňom žijeme a
sme. A sme vďační dnes ráno Bohu za všetko, čo On pre nás znamená, že
On je naším úplným životom a podstatou.
21 Ďakujem Ti za tento malý zbor, za jeho pastora a za starších a diakonov
a za všetkých členov. A som vďačný  za Ducha Svätého, ktorý  nad nimi
bdie. Nech ich ten veľký Duch Svätý neustále vedie a sprevádza po cestách,
po ktorých On chce, aby išli. Čítame v Zákonoch, v Starom a v Novom a
tiež v Nicejskom veku, ako to bolo, keď nemoc vtrhla medzi svätých, celý
zbor išiel spolu. Jedným srdcom volali ku Bohu a ich prosby boli vypočuté.
Každý  z  nich ako člen Kristovho tela sa  postil  a  modlil  a  Boh počul  a
odpovedal na prosbu. Otče, nech ľudia v tomto malom zbore sú jeden s
druhým tak zviazaní putami lásky a Duchom Svätým, že až sa stanú ako
tamtí, že nebudú medzi nami v tomto ďalšom roku žiadne trenice. Nech tu
bude len taká Božia láska a nech by každý chodil po ceste Kristovej, že
mnohí unavení pútnici na ceste prídu a budú spasení. Nech by ľudia mohli
povedať, že keď niekto vojde do dverí tejto modlitebne, že ho stretne Božia
prítomnosť s milým pozvaním. Pane, zober z nášho stredu choroby.
22 A sme vďační, že máme hladné srdcia počuť Tvoje Slovo. Pane, nech
naďalej zostávajú naše srdcia hladné po Tebe. Ako voľakedy dávno povedal
Dávid:  „Ako reve jeleň  za potokmi vody,  tak túži  moja duša po Tebe."
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Predstavte si toho jeleňa, že je pohryzený  divými psami a krváca, stráca
život, a ak chce existovať, musí nájsť vodu. V tej chvíli, keď nájde vodu,
jeho život je obnovený. Nech by sme boli takí smädní, Pane, že musíme
mať Krista, keď chceme existovať. Musíme mať Krista, keď sa chceme stať
zborom, o aký  prosíme. Keď  budeme žiť takým životom, akým chceme,
musíme mať Krista, inak zomrieme.
23 Teraz, keď otvoríme dnes ráno tvoje Slovo, aby sme našli slová útechy a
pevné  miesta,  na  ktoré  môžeme  položiť  svoje  nohy,  aby  sme  sa  viacej
priblížili ku Nemu, prosím, Otče, aby nám Duch Svätý otvoril Slovo, aby
sme my, Pane, ako tvoji sluhovia boli lepšie vybavení stretnúť sa s novým
rokom, lebo to prosíme v Mene Ježiša Krista. Amen.
24 No, myslím, že dnes ráno, pretože bude Nový rok, myslel som, že by
bolo dobré, keby som odložil svoje novoročné posolstvo na večer a zobral
teraz nejaké miesta Písma na nedeľnú školu a zobral text, o ktorom by som
nejaký čas hovoril, jednu z najdôležitejších tém, ktorú v Biblii poznám. To
je náuka, ktorú náš Pán kázal prvú. Prvá náuka, ktorú Ježiš kázal, a zdá sa
mi, že by to bolo dobré, aby sme to urobili  naším prvým vyučovaním v
roku.
25 Je vám niekomu zima? Zodvihnite ruky. Je tu trochu chladno. Zdalo sa
mi, že to tu hore cítim. Doc, kde si, pridaj trochu na kúrení, pretože cítim,
ako to tu vanie. Viem, že tam trochu podupkávate, niektorí, zvlášť s deťmi.
26 Otvorme  si  dnes  ráno  svoje  Biblie,  List  Efežanom,  štvrtá  kapitola
Efežanom, a začnime čítať od jedenásteho verša štvrtej kapitoly Efežanom.
A potom prejdeme odtiaľ  do Evanjelia  Jána 3/1-12 a budeme čítať  dve
miesta v Písme. Teraz čítame zo štvrtej kapitoly Efežanom, začíname od
jedenásteho verša.

A on dal  jedných za apoštolov,  jedných za prorokov,  jedných za
evanjelistov, jedných za pastierov a za učiteľov

na  zdokonaľovanie  svätých  ku  dielu  služby,  na  budovanie  tela
Kristovho,

až by sme všetci dospeli v jednotu viery a plného poznania Syna
Božieho, v dokonalého muža, k miere dospelosti plnosti Kristovej,

aby sme už neboli viacej nedospelými, zmietaní vlnami a sem a tam
nosení  každým vetrom učenia,  závratníctvom ľudí,  schytralosťou
mámiť do bludu,
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ale aby sme hovoriac pravdu v láske rástli v neho v každej veci, v
neho, ktorý je hlavou, Kristus,

z  ktorého všetko telo,  príslušne dovedna pojené a spolu viazané
každým  pojivom  podávania  výživy,  podľa  pôsobenia  v  miere
jedného každého dielu vzrast tela si pôsobí na svoje budovanie sa v
láske.

27 Čítam to, aby ste mali niečo, čo budete môcť ďalej študovať, keď prídete
domov. A teraz budem čítať  svoj  text  z Evanjelia  Jána 3.  Veľmi známe
miesto Písma.

A bol istý človek z farizejov, ktorému bolo meno Nikodém, židovské
knieža.

Ten prišiel  k  Ježišovi  v  noci  a  povedal  mu: Rabbi,  vieme,  že si
prišiel od Boha ako učiteľ, lebo nikto nemôže činiť divy, ktoré ty
činíš, keby nebol s ním Boh.

A Ježiš  odpovedal  a  riekol  mu:  Amen,  amen  ti  hovorím.  Ak  sa
niekto nenarodí znova, nemôže vidieť kráľovstvo Božie.

A Nikodém mu povedal: Ako sa môže narodiť človek, keď je starý?
Či azda môže po druhé vojsť do života svojej matky a narodiť sa?

Ježiš  mu  odpovedal:  Amen,  amen  ti  hovorím,  že  ak  sa  niekto
nenarodí z vody a z Ducha, nemôže vojsť do kráľovstva Božieho.

Čo sa narodilo z tela, je telo, a čo sa narodilo z Ducha, je Duch.

Nediv sa, že som ti povedal: Musíte sa narodiť znova.

Vietor, kam chce, tam veje,  a čuješ  jeho zvuk, ale nevieš,  odkiaľ
prichádza a kam ide; tak je to s každým, kto sa narodil z Ducha.

A Nikodém odpovedal a riekol mu: Ako sa to môže stať?

Ježiš  odpovedal  a  riekol  mu:  Veď  si  ty  učiteľ  Izraelov  a  toho
nevieš?

Amen, amen ti hovorím, že čo vieme, hovoríme, a čo sme videli,
svedčíme, ale neprijímate nášho svedectva.

Ak som vám povedal zemské veci a neveríte, ako potom, ak vám
poviem nebeské, uveríte?!

28 Nech  Boh  požehná  svoje  Slovo.  Chcem zobrať  dnes  ráno  túto  tému
Ježišovej  prvej  náuky.  Prvá  Ježišova  náuka  bola,  „Musíte  sa  znovu
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narodiť." To bola Jeho prvá náuka. A teraz, tak, ako to robíme na nedeľnej
škole,  nechcem kázať,  aby som večer  nebol  zachrípnutý.  Myslel  som v
srdci, že toto je niečo, čo sa ľuďom zdá nejasné. Stále o tom počujeme tak
veľa  a  myslel  som,  že  by  bolo  dobré  dnes  ráno,  keby  sme  dôkladne
preskúmali  túto  tému,  vysvetlili  to.  A to  je  úplný  začiatok:  „Musíte  sa
znovu narodiť." A to je veľmi hlboké.
29 Zisťujeme, že je veľa rôznych názorov, ktoré ľudia o tom majú. Skoro
všetky cirkvi hovoria, že sa musíte znovu narodiť, ale každá má na to svoj
vlastný výklad, čo to znamená narodiť sa znovu. Mohol by som ísť dnes
ráno do metodistickej cirkvi. Oni hovoria: „My veríme, že sa musíš znovu
narodiť." Ako to vykladáte? Idem do Baptistickej cirkvi: „My veríme, že sa
musíš znovu narodiť." Ako to vykladáte? A išiel by som do každej cirkvi a
zistili by sme, keby sme išli do všetkých deväťsto rôznych denominačných
cirkví, bolo by deväťsto rôznych výkladov. Tak, keď vidíme, že je tak veľa
rôznych výkladov a pritom je to Biblická náuka, niekde musí byť pravda, a
je.
30 Tak  pamätajte,  tam  nie  je  povedané:  „Máte  sa  znovu  narodiť."  Ale:
„Musíte!" No, my, ktorí hovoríme anglicky, rozumieme, čo znamená slovo
„musíš",  to znamená,  že „to  musíš  bezpodmienečne urobiť."  Rozumiete,
tam je povedané: „Musíš"! Nie: „Mal by si, radšej by si to mal urobiť." Ale:
„Musíš sa znovu narodiť." Ó, keby sme len dnes ráno mohli zobrať toto
slovo  a  predstavili  jeho  význam,  čo  to  znamená,  ako  je  absolútne
nemožné ... A potom, keď je to také základné a dôležité, že je absolútne
nemožné vojsť do kráľovstva nebeského, alebo ho vidieť, až kým sa znovu
nenarodíte, a je tak veľa rôznych výkladov tohoto slova, znovu sa narodiť,
mali  by  sme  to  hľadať  z  celého  svojho  srdca,  aby  sme  zistili,  čo  to
znamená.
31 Nie je tu ani jedna osoba, ktorá by chcela ísť do súženia. Niet takého. A
necestujete  stovky  míľ  po  zamrznutých  cestách  a  neriskujete  život,
nevydávate  svoje  peniaze,  len  aby  ste  prišli  sem  do  zhromaždenia,  no
povedzme, aby ste si potriasli s ľuďmi ruky (hoci to máte radi), a aby ste
počuli pastora a mňa a iných kazateľov kázať Slovo. Robíte to kdekoľvek
ste - pastori, kazatelia, tak ako my, sluhovia Kristovi. Ale je niečo, čo vás
priťahuje sem na toto zvláštne miesto.  A tak,  je to naša povinnosť,  ako
pastorov,  aby  sme  dohliadali,  aby  sa  toto  stádo  živilo,  a  aby  sa  živilo
správne, pretože Všemohúci Boh bude vyhľadávať vašu krv z našich rúk. V
deň  súdu sa budeme za to zodpovedať.  Tak, keď  vidíme túto nesmierne
veľkú zodpovednosť, ktorá je na nás a Boh nám dal ľudí, ktorí nás milujú a
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prichádzajú nás počúvať, potom by sme mali venovať svoj čas na to, aby
sme  ustavične  dávali  pozor  na  vaše  duše.  Potom  hneď,  keď  vidíme
povstávať nejakú drobnú vec, o ktorej vieme, že nie je správna, je našou
povinnosťou  ísť  za  tým  človekom,  pretože  sme  pastieri,  ktorí  strážime
ovce. A keď vidím, že ovca je burinu, ktorá ju zabije, radšej ju odvediem
preč od tej buriny; hneď odtiaľ vytrhnem tú burinu, aby sa ku nej nemohla
dostať, pretože ona tú ovcu zabije.
32 A v západných krajinách je známa taká burina, ktorú zviera môže zjesť.
Nazýva sa kozinec. Neviem, či  niekto o tom počul alebo nie - kozinec.
Áno.  Kôň  to  môže  zjesť  a  nemôžete  pre  neho  urobiť  nič.  Stane  sa
jednoducho divý. Nemôžete dať na neho sedlo a nič s ním nemôžete urobiť.
Volá sa to kozinec.  A musíte chrániť  svoj  dobytok,  aby neprišiel  ku tej
burine. A keď to spôsobí, že kôň, keď niečo zje ... ak kôň zje niečo, čo ho
uvrhne do takéhoto stavu, do tohoto záchvatu, no boli by ste veľmi biedny
kovboj, keby ste nechali svojho koňa jesť kozinec. To ukazuje, že sa o neho
nestaráte.
33 A skutočný pastor, skutočný sluha Kristov, bude biedny Kristov príklad,
keď  bude vidieť  ovcu jesť  niečo, čo ho odvedie preč,  alebo ho to urobí
divokým  voči  Bohu,  bude  prestupovať  Jeho  Slovo,  prestupovať  Jeho
prikázania. Nemali by ste to nechať. Mali by ste na to dávať veľmi dobrý
pozor.
34 Tak táto dôležitá Ježišova náuka, ktorá je tu napísaná pred nami v Biblii:
„Musíte sa znovu narodiť." Je tak veľa rôznych verzií o tom, ako som pred
chvíľou povedal,  že som myslel,  že by bolo dobre dnes ráno, kvôli  tým
mnohým, ktorí sa ma pýtali, čo to znamená, a ako sa môžu stať skutočnými
kresťanmi, že som myslel, že by sme mohli možno pristúpiť ku tejto téme a
predstaviť  to  tak jasne,  ako  to len  budem vedieť.  A nebudeme to  robiť
formou kázania,  bude to vyučovanie nedeľnej školy,  aby ľudia mohli to
posolstvo porozumieť. Mnoho výkladov o znovuzrodení ...
35 A teraz,  keď  budem  toto  hovoriť  a  viem,  že  sa  to  nahráva,  chcem
povedať pastorom, ktorí možno dostanú túto pásku. Je dosť možné, že to
učím a verím tomu trochu inak, ako to učí nejaká cirkev, verím, že môžem
dostatočne dokázať pomocou Písma, že keď sa narodíte z Ducha, potom ste
vkrstení skrze Ducha Svätého do tela.
36 No,  mnohí  učia,  že  keď  len  vystúpite  pred zhromaždením,  či  niečím
takým, a uznáte, že ste hriešnik,  a že chcete prijať  Krista ako osobného
Spasiteľa, že to je znovuzrodenie. Mnohí veria, že krst vo vode, že to je
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znovuzrodenie. A niektorí veria, že ste narodení z vody, keď ste pokrstení
vo vode. A je o tom tak veľa rôznych verzií. Veľa z nich, mnohí veria, že
prijať  vyznanie  a  veriť  v  učenie  nejakej  cirkvi,  jednoducho  to  prijať,
hovoriť: „Verím v svätú cirkev takú a takú a verím, že Boh je Spasiteľom
ľudí (a tak ďalej). A od tohoto dňa sa stávam členom tejto cirkvi a mám
obecenstvo s kresťanmi." Oni veria, že sú znovuzrodení.
37 A hoci  recitujú  vyznanie,  nemyslím,  že  by  sme  to  mali  kritizovať.
Niektoré z nich sú čisté a sväté, niektoré z nich sú skutočne podľa Písma,
ale to Písmo nie je použité na správnom mieste. A hoci berú Písmo, verím,
že znovuzrodenie je niečo viacej ako to. Nie je to ani v tom, ako úprimne to
môžete myslieť. Verím, že znovuzrodenie je oveľa viacej ako vaše dobré
úmysly a myšlienky, myseľ. To je viac než to.
38 Nechcem  toto  povedať  na  zneuctenie  niečoho  svätého  a  nehádžem
žiadnu  kritiku  na  žiadnu  cirkevnú  organizáciu,  ale  mnohé  z  toho  mi
pripomína  jedného  Žida.  To  je  trochu  ...  To  je  žart  a  nemyslím,  že  za
kazateľňou by sa mali rozprávať žarty. To nie je miesto na žarty. A tak, aby
som povedal toto, čo mám na mysli, to nie je na žart, ale aby som vyjadril
to, čo mám na mysli. Jeden katolícky kňaz prišiel raz v piatok na návštevu
ku ľuďom, novoobráteným do katolíckej cirkvi. A ten obrátený katolík mal
pečenú šunku a povedal: „Otče, ľutujem, keď som si spomenul, že dnes je
piatok. Ale verím, že podľa našej veľkej cirkevnej náuky, že keď som ja bol
raz žid a vy ste ma pofŕkali nejakou svätou vodou a spravili ste zo mňa
žida-katolíka, ja teraz trochu pofŕkam tou vodou túto šunku a urobím z nej
rybu." No, hovorím to preto, že to neurobí z nej rybu. To je stále šunka,
nezáleží na tom, aká svätá by tá voda mohla byť.
39 A nezáleží  na tom, ako veľmi by sme sa snažili  myslieť  si,  že sme v
poriadku, keď sa hlásime ku nejakému vyznaniu, alebo keď vstúpime do
nejakej  cirkvi,  stále  ste  tým,  čím  ste  boli,  až  kým  sa  skutočne  znovu
nenarodíte z Ducha Božieho. To vás nezmení. Vaše vyznanie, vstúpenie do
cirkvi, alebo zmena vašich ideí, alebo vaše dobré úmysly, hoci by to mohlo
vyzerať  tak  dobre,  stále  to  nie  je  to  pravé.  Niečo  sa  musí  stať.
Znovuzrodenie  je  prežitie,  niečo,  čo sa  stalo.  Tak tieto  veci  neprinášajú
znovuzrodenie. Rôzne cirkvi hovoria: „Dobre, keď prijímaš toto alebo veríš
tomuto, tak je to v poriadku:" Ale nie je.
40 No, na začiatok, aby sme to mali podložené, dôvod, prečo sa musíme
znovuzrodiť, je ten, že Biblia nás učí, že sme sa všetci narodili v hriechu,
sformovaní sme v neprávosti a prichádzame na svet a hovoríme klamstvo.
To nám potom ukazuje, že naša povaha je od začiatku hriešna, od štartu. Od
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začiatku  sme  zlí.  Tak  si  nič  nemôžeme  nárokovať  na  základe  našej
chytrosti, úprimnosti alebo na základe toho, akí sme veľkí, alebo akí sme
malí, alebo čokoľvek. Sme naskrz od začiatku zlí a nič s tým nemôžeme
urobiť. Nemôžete. Ježiš povedal: „Kto svojím staraním sa môže pridať do
svojej  postavy  čo  len  jeden  lakeť?"  Môžete  zobrať  všetky  myšlienky,
snívať o tom všetky sny, čítať to, študovať to, skúmať to a všetko možné a
nemôžete si pomôcť ani v jednej jote. Tak to všetko zahoďte. Som rád, že je
to tak, pretože keby to záležalo od toho či budeme niečo vedieť, či budeme
chytrí, my biedni nevzdelaní ľudia by sme boli z toho vylúčení, tak by sme
nemali šancu. Ale Boh to zmenil,  lepšie povedané, u Boha to nikdy tak
nebolo, od začiatku. Cirkvi to stále komplikujú. Boh to robí jednoduchým.
Je to podané tak, že to všetci môžeme vidieť, všetci to môžeme mať. Je to
pre každého, kto chce.
41 No tak, žiaden človek nemôže spasiť druhého. Nezáleží vôbec na tom, čo
sa kto snaží povedať, žiaden človek nemôže spasiť druhého. Nezáleží na
tom, aký  je chytrý,  aký  má úrad,  či  je to pastor,  kňaz,  biskup, kardinál,
alebo pápež, on nemá nič spoločného so spásou života nejakého človeka,
pretože on sám je hriešnik - narodený v hriechu, sformovaný v neprávosti,
prichádza na svet a hovorí klamstvo. Od začiatku je klamár a každé slovo,
ktoré  povie  bude  klamstvo,  ak  je  nezhodné  s  Božím  Slovom a  Božím
plánom.
42 Jedine Boh urobil pre človeka plán na spasenie. Človek do toho plánu
nemôže nič pridať. To je Boží plán. A to je ten plán, ktorý chceme dnes
ráno študovať. Aký je Boží plán? On povedal: „Nech je každé ľudské slovo
klamstvo a Moje pravdou." A tak by sme sa neodvážili zmeniť ani jednu
vetu,  aby to  znelo  nejako inak.  Nezáleží  na  tom,  koľko toho učia  naše
rituály a tak ďalej, to musíme vypustiť z hlavy. Toto je Božie Slovo. To sa
nemôže stať nijako inak. Boh má plán, On urobil plán.
43 A  pamätajte,  prvá  vec,  až  kým  sa  znovu  nenarodíte,  nikdy  to
neporozumiete.  On  to  dvakrát  povedal.  „Ak  sa  niekto  nenarodí  znova,
nemôže vojsť  do kráľovstva nebeského." „Ak sa niekto nenarodí znova,
nemôže vidieť kráľovstvo." No, to je tiež zdôraznené. To slovo, pri písaní
týchto slov; počul som, že ich museli písať veľkými písmenami. A keď je
tam povedané: „Amen, amen" to je zdôraznené. „Amen, amen ti hovorím!"
A to slovo na jednom mieste, alebo na mnohých miestach je prekladané:
„Bezpodmienečne." „Bezpodmienečne, bezpodmienečne ti hovorím!" Kto
to povedal? Nejaký kardinál, kňaz, pastor, evanjelista, pápež? Sám Boh! To
sa  nedá  prepáčiť.  On  to  nijako  neprepáči,  v  žiadnom prípade,  nijakým
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spôsobom, nezáleží na tom, aký je ten človek veľký, ako sa volá, aký je
veľký,  alebo  aký  je  populárny,  nemôže  ani  len  porozumieť  kráľovstvo
Božie,  až  kým sa znovu nenarodí.  To je  dôležitá téma.  „Amen,  amen ti
hovorím!" Dávajte pozor. Zoberte grécky preklad a nájdite to. Nie vidieť
svojimi očami; vy vidíte svojím srdcom. Kráľovstvo Božie nemôžete vidieť
očami, pretože to je duchovné kráľovstvo. Inými slovami, nikdy nebudete
schopní  rozumieť  kráľovstvo Božie,  až  kým sa znovu nenarodíte.  To je
všetko  zakryté  tajomstvo.  A keď  sa  znovu zrodíte,  ten  plán kráľovstva,
samotné kráľovstvo sa stane pre vás skutočné.
44 Tak ako staviteľ, keď stavia dom, kým nevie čítať plán, nie je mu treba,
aby sa snažil postaviť dom, ak nerozumie plánom. A potom, keď rozumie
plánom, potom vie,  ako ten dom postaviť.  Tak to je.  Tak sa to deje  pri
stavaní Božieho kráľovstva. Musíte rozumieť plánom a vy nebudete poznať
plány,  až  kým  sa  neznovuzrodíte.  A  keď  ste  znovuzrodení  a  potom
zapierate plány, čo sa deje?
45 Jedno milé dievča, ktoré sa nedávno ... Chodil som s jej matkou keď sme
boli mladí. A ona bola milá, pekná žena. Teraz sa volá Haffová. Pred tým,
ako  sa  vydala,  sa  volala  Leeová.  Keď  som bol  pastorom baptistického
zboru v Milltown, oni patrili do zjednotenej bratskej cirkvi, ale, ó, mali ma
veľmi radi. A ona ... ja som s ňou chodil. Oni bývali tu hore trochu ďalej,
ako býva brat Write, a ja som zvykol ku nim chodiť. A to dievča bolo veľmi
milé a bola moja priateľka. A brat Lee, milý človek, verný cirkvi, názorom
zjednotenej bratskej cirkvi, a jeden večer ma pozval ku sebe, aby som tam
zostal  celú  noc.  A  povedal  som:  „Brat  Marrion,  rád  prijmem  tvoje
pozvanie." A tak, keď skončilo zhromaždenie, to dievča a ja sme nasadli do
auta a išli sme. Musel som otvoriť asi desatoro brán, keď sme prechádzali
popri úbočí a hore, až sme prišli ku veľkému drevenému domu. Sedeli sme
vonku na dvore a čakali sme na jej matku a otca a mladšiu sestru, kým
prišli. Keď prišli, všetci sme vošli dovnútra a trochu sme povečerali. Matka
niečo pripravila a jedli sme, a otec a ja sme spali spolu dole pod veľkou
perinou na slamníku, poznáte to, na tom sa veľmi dobre spí. Je to lepšie než
ako ktorékoľvek tieto nádherné matrace, ktoré máte. To vám poviem. A tak
matka a dve dievčence odišli hore.
46 A tej  noci,  keď  sme tam ležali,  brat  Lee mal sen. On stále so mnou
diskutoval o vodnom krste vo meno Pána Ježiša Krista. On tomu neveril. A
on bol staviteľ. Tak on povedal: „Brat Branham, sníval sa mi práve sen." A
povedal: „Snívalo sa mi, že som išiel do New Albany. A jednému človekovi
som  staval  dom  a  on  mi  dal  plány.  Ale  keď  som  videl,  ako  tam  mal
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vyrezané okná a umiestnené na určitom mieste, povedal som: „To nie je
dobre. To proste nemôže byť dobre. To nepasuje. To nie je dobre.“ Tak som
to postavil  tak,  ako som si  myslel,  že to má byť.  A keď  sa  on vrátil  z
Floridy z dovolenky, mal som ten dom už skoro hotový.
47 „On sa pozrel na dom a išiel a zobral plány a pozrel sa na to a povedal: 

„Počúvajte, vy ste zle postavili môj dom!"

„A ja som mu povedal: „Nie, nepostavil som vám ten dom zle."

„A čo je s týmto a s týmto miestom?"

„Aha," povedal: „to tu vôbec nepatrí."
48 „Povedal: „Zrúťte to! Ak chcete, aby som vám zaplatil, postavíte to tak,
ako je to v plánoch."
49 A on povedal: „Čo si o tom myslíš, brat Branham?"
50 Povedal som: „Hneď  tu dole pod domom tečie  potok." A išli  sme ku
nemu.

On povedal: „Nechcem, aby potom, keď príde ten deň, bolo treba
niečo zrútiť."
51 Povedal som: „Urob to hneď teraz. Postav to podľa plánu!"
52 Ako to platilo, práve nedávno jedna z jeho ... Potom sa jeho dcéra vydala
za milého chlapca, dobrého muža. On je strojníkom tu v lodenici. A tento
chlapec mal takto odseknuté prsty. Milý  človek. A majú milú rodinu, tri
dievčatká a jedno z nich je ...  všetky sú veriace a spievajú trio.  Keď  tu
budeme mať  niekedy zhromaždenie,  prídu  a zaspievajú  nám. A jedno z
týchto dievčeniec vyštudovalo hru na piáne a učilo klasickú hudbu, kým
bolo ešte len dieťa, pätnásť, šestnásť ročné. A deti v škole sa jej posmievali
z rôznych vecí, za to, že je veriaca, a to jej poškodilo nervy, a ona sa zrútila
a stratila rozum. A oni ju mali v Louisville a nasledujúci pondelok ju mali
previesť do ústavu pre duševne chorých. A nechceli ... doktori mi nedovolili
ísť ku nej. A išiel som tam ako návšteva a sadol som si na kraj postele s jej
otcom a matkou. A kým som tam sedel, Duch Svätý prišiel do tohoto Our
Lady  of  Peace  Sanatorium  v  Louisville,  kde  mali  nervovo  chorých
pacientov a kde je ešte stále pre nich nádej. Potom, keď pre nich nemôžu
nič urobiť, posielajú ich do Madisonu v Indiáne. A toto dievča malo ísť ten
týždeň do Madisonu. Nedalo sa jej pomôcť. A keď som tam sedel, prišlo
pred nás videnie, a prehovoril som ku tomu dievčaťu v mene Pána Ježiša. A
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tá matka ma chytila za koleno, natiahla sa a chytila za ruku svojho muža a
povedala: „To nikdy nebolo falošné!"
53 Povedal som: „Nebojte sa, ona bude v poriadku." A rýchlo som odtiaľ
odišiel.
54 Ten večer o deviatej zvonil telefón, alebo zdá sa mi, že to bolo trochu
pred deviatou,  predtým, ako som prišiel  ten večer  do zhromaždenia.  To
bolo v nedeľu. A otec s radostným srdcom povedal: „Nemôžem ísť domov,
aby som ti  nepovedal tú dobrú správu,  brat Branham." Povedal:  „Prišiel
doktor a vyšetril moje dieťa. Povedal: „Čo sa s ňou stalo? Zajtra môže ísť
domov." Keď  pred pár týždňami zomrela matka, spievali  tam to trio, to
dievča také roztomilé, úplne v poriadku, ona a jej priateľ, milí. Ó, hovorím
vám,  plány,  Božie  Slovo  je  to  jediné,  čo  vysvetľuje  program,  ako  sa
musíme znovu narodiť.

55 Poprvé,  sami  seba  pokladáme za  hriešnikov,  hodných  zatratenia.  My
všetci sme sa narodili v hriechu, sme sformovaní v neprávosti a nie je na
nás zdravého miesta. Naše myšlienky sú zlé, naša duša je skazená, naše
ustavičné rozmýšľanie je zlé, každá predstava našej ľudskej mysli je zlá,
hriešna. Naše telo je tiež slabé, náš duch nie je dobrý  a sme jednoducho
plní  skazenosti.  A ako môže niečo skazené priniesť  zo skazenosti  niečo
dobré? Dovoľte mi povedať toto, čo je v Jóbovi v 14. kapitole, on povedal:
„Človek  splodený  zo  ženy  je  plný  žiaľu a  nepokoja.  Vyjde  ako  kvet  a
zvädne."  A ďalej,  ako  ten  prorok ďalej  hovorí,  on  povedal:  „Kto môže
vydať čisté z nečistého? Nikto!" Spustíte vedro do studne a vytiahnete vodu
a je skazená, smrdí. A pozriete sa do nej, a je špinavá a sú v nej červíky. Nie
je žiadna možnosť  vytiahnuť  odtiaľ  čistú  vodu,  keď  tam znovu spustíte
vedro. Celý svet je skazený. A celá duša, myseľ a telo človeka, všetko je
poškvrnené hriechom. Človek sa narodil v hriechu, telesne, je sformovaný
v neprávosti a prichádza na svet a hovorí klamstvo, tak jeho vlastná duša je
skazená. Nič dobré! Jeden nemôže vykúpiť druhého, pretože to je všetko
zlé. Nemôžete tu zobrať jedno vedro skazenej vody a druhé vedro skazenej
vody a zmiešať to spolu - máte len viacej skazenia. Niet na to očistenie.
56 Ale  Boh  sa  rozhodol  spasiť  človeka.  On  položil  na  Neho  neprávosť
všetkých nás. Odplata za hriech, v ktorom ste sa narodili, odplata za hriech
je smrť. Hriech je smrť. A tá cena bola taká veľká, že nikto z nás nemôže
pomôcť druhému, tak musel byť niekto, kto mohol zaplatiť túto cenu.
57 Čo ak by dnes  ráno bolo  treba zaplatiť  sto miliárd  dolárov,  aby sme
mohli opustiť túto miestnosť? Nikto z nás by ju nemohol opustiť, pretože
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nikto z nás nemá takú sumu. Jedine, že by potom niekto prišiel, kto by mal
na to, aby to za nás za všetkých zaplatil!
58 Je  treba  niekoho  ...  my to  nedokážeme.  Bolo  treba  niekoho,  kto  bol
hodný. Ó, ako by som si prial, aby som sa tu na chvíľu mohol zastaviť, ísť
naspäť a zobrať Ruth a Naomi a ukázať vám, ako ten príbuzný vykupiteľ,
aby vykúpil ten upadnutý majetok, musel prv na to mať - byť hodný, musel
byť príbuzný. A tak, Boh, Duch, Jehova, stal sa naším príbuzným, tým, že
zobral na seba formu tela. Stal sa naším príbuzným - musel ním byť. Potom
musel  byť  hodný  (musel  na  to  mať).  A  On  je  ten  jediný,  ktorý
vyprodukoval zdroj naplnený krvou, ktorá tiekla z Emanuelových žíl. On
bol ten jediný, ktorý niesol naše neprávosti.
59 Nádherný obraz mám tu v 4. Mojžišovej - mám tu zapísaných veľa miest
Písma. V 4. Mojžišovej, nádherný obraz tohoto je ... Tam to je ... (Ó, všetky
sú pekné, ak by ste to chceli vidieť.) Ten medený had, ktorý bol povýšený
na púšti. Ako Izrael, ten had bol pre nich smrteľným uhryznutím a nebolo
žiadneho lieku. Nebolo medzi nimi doktora, ktorý by mal na to liek alebo
niečo, čím by to vyliečil.  Oni mali medzi sebou doktorov, ale nie na to
uhryznutie.  Tak,  ako som povedal,  nie  sú  medzi  nami  doktori,  ktorí  by
mohli vyliečiť  hriech. To je smrteľné uhryznutie a my sme všetci vinní,
všetci sme sformovaní v neprávosti. Všetci sme vinní. Ale čo urobil Boh?
Oni boli potom vinní, potom museli platiť smrťou, trestom smrti. Ale Boh
kázal  Mojžišovi,  aby  vztýčil  medeného  hada  a  dal  ho  na  tyč,  že  ľudia
nemuseli nič urobiť, nemuseli zaplatiť žiadne peniaze, vôbec nič, nemuseli
odrieknuť  žiadne vyznanie, nemuseli  vstúpiť  do žiadnych cirkví - len sa
pozrieť  a žiť.  Vidíte,  aké jednoduché? Pozri sa a ži! Netreba vstúpiť  do
cirkvi, netreba prežiť žiadnu senzáciu, nemusíš mať žiaden zvláštny pocit.
Len  sa  pozri  a  ži!  To  je  všetko.  Také  jednoduché.  Nie,  ak  si  môžeš
zapamätať všetkých desať prikázaní, vtedy budeš žiť. Nie, ak budeš vedieť
všetky ustanovenia. Len sa pozri a ži - to je všetko, čo si musel urobiť. A
každý, kto sa pozrel na neho, žil.
60 Ježiš,  keď  bol  tu  na  zemi,  On  povedal,  keď  sa  tu  rozprával  s
Nikodémom, povedal:  „Ako Mojžiš  vyvýšil  hada na púšti,  tak musí byť
vyvýšený Syn človeka." Tak musí ... Prečo? Tak isto, kvôli tomu istému, za
tým istým účelom, aby sa dosiahlo to isté. Veľa krát toto zmätie ľudí, keď
vidia  hada,  ktorý  reprezentuje  Ježiša.  Ten  had  v  tomto  prípade
reprezentoval  Ježiša. Všimli ste  si,  že ten had bol  mŕtvy? Nebol v ňom
žiaden život.  Ježiš  zomrel.  Ako Kain,  keď  zabil  Ábela,  Ábel zomrel  na
oltári so svojou obeťou. Potom, keď Ábel obetoval svoju obeť a zabil svoju
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obeť za svoj hriech, potom zomrel na tom istom oltári so svojou obeťou.
Aby ste sa mohli znovu narodiť, musíte zomrieť na oltári so svojou obeťou,
byť  jednoducho taký  mŕtvy,  ako bol  On -  a  ste  znovuzrodení.  Ten had
nemal v sebe žiadny život.
61 Poviete: „Prečo bol medený?" Meď reprezentuje súd, božský súd. Všimli
ste si v Biblii v Starom Zákone, že oltár, na ktorom boli pálené obete, bol
urobený z medi? Meď hovorí o súde. Ako Eliáš, vo svojich dňoch vyšiel,
aby sa pozrel na oblohu, aby videl, či príde nejaký dážď, keď sa pomodlil a
povedal:  „Nebesia  vyzerajú  ako  meď."  Čo  to  bolo?  Božský  súd  nad
neveriacimi ľuďmi, nad neveriacim národom, ktorý  opustil Boha. To bol
božský  súd - medený! A samotný  ten had, jeho forma, on reprezentoval
hriech,  nad ktorým bol  už  vykonaný  súd,  lebo ten  had bol  odsúdený  v
záhrade Eden, a to bol ten odsúdený had.
62 A my, keď sa pozrieme na Krista, vidíte ten trest. Ten Jediný, sám Boh sa
stal telom. Boh prichádza na zem a berie na Neho hriech všetkých nás a súd
a  hnev  všemohúceho  Boha  bol  vyliaty  na  Jeho  telo  a  ono  tam  bolo
rozkmásané na kríži. To je skutočný súd. On Sám prešiel lisom Božieho
hnevu. Sám išiel tou cestou. Sám zomrel, neprišiel mu s pomocou žiaden
anjel, človek, jeho cirkev, jeho matka, jeho bratia, jeho Otec, opustený od
Boha, ľudí i od prírody. On Sám zomrel, aby nám ukázal, že ani samotná
príroda nám nemôže pomôcť v hodine smrti. Žiaden priateľ, žiaden kňaz,
žiaden pápež, žiaden pastor. To je smrť. Ale bol Jeden, ktorý to zniesol za
nás.
63 V  tom  hadovi  nebol  žiaden  život.  Bol  definitívne  mŕtvy  -  úplne
vykryštalizovaný. To bola tá požadovaná cena - trest. On zomrel, že až zem
sa zahanbila. On zomrel, že sa až hviezdy zahanbili. On trpel, že až slnko
prestalo svietiť, On trpel, že až mesiac nedal svetla, On trpel, že až všetky
čiastky zeme boli také čierne a tmavé ako o polnoci, taká tma, že ju bolo
možno nahmatať. Nebolo ničoho. Nikto nikdy takto netrpel, ani nemohol.
Nieto smrteľníka, ktorý  by cez to mohol prejsť.  Ale On to vytrpel. Boh
položil na Neho neprávosť všetkých nás a zniesol na Neho Svoje súdy a On
Sám prešiel lisom Božieho hnevu a nikto Mu nepomohol. Nebolo nikoho,
kto by Mu pomohol. Boh uložil trest. Všetko sa nachádzalo pod trestom a
nič mu nemohlo pomôcť, pretože my sme všetci vinní. Nemohol mu prísť
pomôcť  žiaden najvyšší kňaz. Nikto mu nemohol pomôcť,  žiaden pápež,
žiaden  anjel.  Všetci  stáli  opodiaľ  a  pozorovali  to.  To  bol  najdôležitejší
moment v histórii sveta. On zomrel až tak, že v ňom nezostalo ani kvapky
života, stal sa ako ten medený had, jednoducho vykryštalizovaný ornament
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visiaci na kríži.
64 Prvé kroky ku tomuto narodeniu, je na to spôsob. Aby sme pristúpili ku
tomuto narodeniu, musíte prejsť cez proces, tak, ako všetko, čo žije, všetko,
čo znovu ožíva, musí prv zomrieť. A vy si nemôžete ponechať toho istého
ducha, nemôžete si ponechať tie isté zvyky, nemôžete si ponechať tie isté
myšlienky.  Musíte zomrieť.  Musíte zomrieť  tak,  ako On zomrel! Musíte
zomrieť na Jeho oltári, ako zomrel Ábel so svojím baránkom. Vy musíte
zomrieť so svojím Baránkom. Musíte zomrieť. Zomrieť svojmu vlastnému
zmýšľaniu, aby ste sa narodili pre Jeho zmýšľanie. Nech tá myseľ, ktorá
bola v Kristovi, je vo vás. Musíte myslieť Jeho myšlienky. A teraz, brat,
sestra, dovoľte mi povedať toto tak inteligentne, ako len viem. Ako môžete
myslieť Jeho myšlienky a pri tom zapierať Jeho Slovo, a pri tom tvrdiť, že
ste znovuzrodení? Položte si sami túto otázku. Ako to môžete? Nemôžete.
Ak ste znovuzrodení, máte Jeho myšlienky. Ak je vo vás myseľ Kristova,
potom ste novým stvorením. Biblia to tak učí. Keby to chcel niektorý brat
vedieť, dobre, nájdite si slovo stvorenie, vyhľadajte si to slovo stvorenie v
slovníku  a  budete  vidieť,  že  slovo  stvorenie  je  tam  vyložené  alebo
preložené „nové stvorenie", pretože ste jedným stvorením, ľudská bytosť,
narodená tu  na zemi  zo sexuálnej  žiadosti  a  teraz  ste  novým stvorením
narodeným z Ducha. Vaše vlastné myšlienky sú mŕtve. Oni sú tak mŕtve, že
sú  až  skryštalizované  ako  bol  ten  medený  had,  alebo ako  bol  On,  keď
nebesia a zem a všetko vydalo svedectvo, že je mŕtvy.
65 On zomrel, že bol až tak mŕtvy, že až sa Mu v tele oddelila Jeho krv od
vody. Jeho smrť bola taká strašná, poviem to tak, že až svet dostal nervový
šok.  Triasol  sa  a  chvel,  že  až  skaly  padali  z  vrchov.  Kto  môže  takto
zomrieť?  Žiaden  pápež,  keby  zomieral,  tak  by  sa  toto  nedialo,  žiaden
pastor, keby zomieral, tak by sa toto nedialo. Ale keď Boh v tele zomrel na
kríži, zem dostala nervový  šok, aby sme vedeli, že to vypovedané Slovo
Božie - skaly a zem a kríky a palice a stromy na zemi a hviezdy a mesiac -
Jeho  vlastné  vypovedané  Slovo  videlo  svojho  Stvoriteľa,  ktorý  sa  stal
telom, a ako bol na Neho vyliaty hriech. Hnev Boží bol vyliaty na Neho, že
až mesiac nevydal svojho svetla, slnko nevydalo svojho svetla, zem dostala
nervový  záchvat - šok. Rozletela by sa na kúsky, keby tu nemusela byť
ďalej pre nás. Všetko.
66 A keď Jeho veci na zemi, keď sa dívali a videli, čo sa deje, a otriaslo ich
to do takého stavu, čo to má urobiť so mnou a s tebou? Čo to má urobiť s
našou dušou, keď sa dívame a vidíme, čo Boh pre nás urobil? A to bolo
všetko pre teba a pre mňa. Čo to má s nami urobiť? Zostaneme naďalej v
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hriechu? Bože, chráň. Ale máme sa zdržať hriechu a zomrieť hriechu. Či
nevidíte, čo Jemu urobil hriech? Hriech Ho zabil. A On zaplatil pokutu za
hriech, aby mohol priniesť spravodlivosť Božiu pre teba a pre mňa. Tak,
keď príde na nás spravodlivosť Božia, hriech je mŕtvy v našich smrteľných
telách. Ó, dúfam, že to vidíte.
67 Áno, aby ste sa znovu narodili, musíte prejsť cez proces smrti. Všetko
musí cez to prejsť. Zoberte kukuričné zrno, ak to zrno očakáva, že znovu
bude žiť, musí prv zomrieť. Ak pšeničné zrno očakáva, že bude znovu žiť,
je úplne nemožné, aby ...  To zrno, pšenica, kvet, strom, tráva, vegetácia,
všetko, čo očakáva, že bude znovu žiť, musí prv zomrieť. Ako sa vy potom
tomu vyhnete? Musíte prv zomrieť.  Musíte zomrieť.  Zomrieť  ako? Sebe
samému, zomrieť všetkému, aby ste sa tak mohli znovu narodiť. Musíte to
urobiť. Ak nezomriete, nemôžete nikdy znovu ožiť.
68 A pozrite sa. Vedeli ste o tom, že každý deň musí niečo zomrieť, aby ste
vy mohli žiť? A teraz, čo sa vás týka, Adventisti siedmeho dňa, ktorí ste
medzi  nami.  Mnoho  ľudí  hovorí:  „Ja  by  som nestrieľal  veveričky,  brat
Branham. Ja by som nezastrelil jeleňa alebo zajaca, rybu, pretože neverím,
že by sme mali niečo zabíjať." Môj brat, či vieš, že zelenina a všetko, čo
ješ, má tiež život? Ty to musíš zabiť. A jediný spôsob, ako môžeš existovať
v tomto živote, niečo musí zomrieť, aby si ty pomocou toho mŕtveho života
mohol žiť. No, ak niečo musí zomrieť, aby si ty mohol žiť tento smrteľný
život tu na zemi, žiť smrteľne, či nemusí niečo zomrieť, aby si skrze ten
život mohol žiť večne? Len si polož tú otázku. A tým niekým bol Kristus,
pretože nikto iný nemal nesmrteľnosť. Jedine Syn je nesmrteľný. A On dal
Samého Seba tebe, tým, že Ho prijmeš. No, to musí zomrieť.
69 To teraz  neznamená  obrátiť  novú stranu,  tento  nový  rok.  Vy poviete:
„Brat Branham, chodím sem dlhý čas. Som členom zboru. Tento nový rok
chcem obrátiť novú stranu a začať odznova." To neznamená to. Nie otočiť
novú stranu, ale skutočne zomrieť a byť znovuzrodený. Musíš sa cítiť tak
vinný, keď zastaneš v Jeho prítomnosti - či chodíš cestou Metodistov alebo
cestou Baptistov alebo akoukoľvek cestou chodíš - musíš byť tak vinný a
cítiť  sa taký  vinný,  že až  ...  To ťa zabije.  Je to tak.  To ťa zabije.  Tvoj
svetský  život hneď  tam zomrie.  Musíš  sa pokladať  za takého vinného v
prítomnosti  Božej,  že  až  tvoj  svetský  život  namieste  zomrie.  Otázka
hriechu pre  teba skončila,  keď  stojíš  v  prítomnosti  Božej.  Keď  sa  takto
dívaš, môžeš si byť istý, že budeš žiť, pretože si zomrel. A jediný spôsob,
ako môžeš znovu žiť je, že najprv musíš zomrieť, aby si mohol znovu žiť.
70 No,  vidíte  ku  čomu  prichádzam,  či  nie?  Čo  je  to  narodenie,
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znovuzrodenie. Prv zomrieť, aby ste sa mohli znovuzrodiť. A ak máte stále
v sebe veci tohoto sveta, nie ste znovuzrodení. A ako budete tvrdiť, že ste
znovuzrodení, a stále sa vás držia veci tohoto sveta? Ako to môžete tvrdiť?
71 Mladý kresťan jedného dňa, skupina ľudí ... Nehovorím, že nie sú. Ale
keď sa dívajú na určité obrázky, kresťanky, kresťania, všetci milí jedni s
druhými, v plavkách, v bazéne. Vidíte? Hovoria: „To je skutočná láska." To
je skutočná špina! To nie je láska. Láska je vyjadrená inak.
72 Naše  duše  sú  skrze  vieru  položené  na  Jeho medenom oltári  Božieho
súdu,  a  naša  obeť  je  strávená.  Pamätajte  teraz,  keď  Eliáš,  pod  týmito
medenými nebesami, položil Božiu obeť na oltár, tá obeť bola strávená. Bál
nemohol stráviť svoju obeť. Nechcem toto povedať, ale musím to povedať.
A keď vy chodíte do nejakej cirkvi a prijímate ich vyznanie a ich formy
krstu a kladiete tam obeť, ktorou by ste mali byť vy sami, môžete vstať a
triasť sa, hovoriť v jazykoch, behať hore dole alebo môžete vstať a plakať.
Ale ak Boh prijal tú obeť, ona je strávená. Svet je pre vás mŕtvy. S vami je
koniec,  lebo sa  pokladáme za mŕtvych a  za  pochovaných.  Sme mŕtvi  a
sme ... sme skrytí v Kristovi. Skrytí v Kristovi! A okrem toho, potom, keď
sme mŕtvi a pochovaní a skrytí v Kristovi, potom sme zapečatení Svätým
Duchom.
73 Rozumiete teraz, čo myslím? Ste mŕtvi. Naše duše sú položené na Jeho
Božský  súd. To je meď.  Keď  sú naše duše položené na oltári Božského
súdu,  aká  bola  cena?  Smrť.  A keď  sa  položíte  na  Boží  oltár,  ktorý  na
hriešnika  vyniesol  rozsudok  smrti,  ako  môžete  odtiaľ  povstať  živí  v
hriechu,  keď  Boh  prijal  tú  obeť?  Je  to  teraz  jasné?  Vy  ste  zomreli!  V
skutočnosti  ste  strávení  a  ste  stuhnutí.  Neostalo  vám  už  nič,  len  táto
stuhnutá forma, v ktorej stojíte - ako ten medený had, ako bol Kristus, keď
Ho mŕtveho a studeného zložili z kríža. Ste mŕtvi! Prečo? Ste na Božom
súdnom oltári. Aký je Jeho súd? Keď sudca vyniesol rozsudok. Aký to bol
rozsudok, ktorý  vymeral Jeho trest? Smrť. A keď položíte svoju dušu na
Jeho súdny oltár, to je pre vás smrť. Rozumiete teraz tomu?
74 Ó, môžete odtiaľ vstať a robiť všetko možné. Môžete tancovať v Duchu,
môžete kričať ako nikto, môžete behať hore dole, môžete vstúpiť do každej
cirkvi, môžete robiť čokoľvek chcete (Hovorím teraz ku letničným.) a idete
rovno naspäť a poškvrníte niečiu ženu, rozbíjate niečí dom, niektoré z vás
žien. Hneď zase pôjdete do starých koľají. Bez ohľadu na to, koľko vám
Slovo hovorí, aby ste robili dobre a tak ďalej, nebudete to uznávať. Ženy,
nenecháte si  na základe toho rásť  vlasy. Nebudete sa poriadne obliekať.
Ďalej budete presne také, ako ten svet, pretože nie ste ešte mŕtve pre ten



MUSÍTE SA ZNOVU NARODIŤ                                             23

svet, žijete s ním.
75 Niektorí  z  vás,  mužov,  neprestanete  piť,  fajčiť.  Neprestanete  túžiť  po
skazených ženách, nemorálne oblečených, keď ich vidíte na ulici. Namiesto
toho, aby ste sa odvrátili a odišli preč, stále budete žiadostiví presne tak ako
predtým. Prečo? Pretože ešte žijete s tým svetom. Ale keď  tá obeť  bola
prijatá,  ste  mŕtvi.  Je  to  tak.  Počujete,  čo  myslím?  Rozumiete,  o  čom
hovorím?
76 Vaša duša leží na súdnom Božom medenom oltári, potom Boh prijíma tú
obeť ... To ukazuje, že ste to ešte neprijali, ak to ... ak ste stále živí v tomto
svete, Boh to vôbec neprijal. Vy ľudia hovoríte, že prijímate Ducha Svätého
a ako dlho musíte na to čakať, tu to máte. Až kým Boh neprijme tú obeť, až
kým to tam neleží na Jeho oltári, až kým Jeho súd skutočne nezabije vaše
zmysly ...  Môžete  hovoriť:  „Dobre,  obrátim novú stranu."  To nie  je  to.
„Dobre, viem, že som zvyknutý fajčiť, prestanem s fajčením." To stále nie
je to, až  kým Boh neprijme tú obeť na svojom medenom oltári, na Jeho
súdnom oltári. Čo je jeho súd? Smrť! To je cena, ktorú treba zaplatiť.
77 „Duša, ktorá hreší, zostáva v hriechu, zomrie." Nestarám sa o to, čo ste
urobili.
78 Ježiš povedal: „Mnohí prídu ku mne v ten deň a povedia: Pane, či som
neurobil toto a tamto? On odpovie: Odstúpte odo mňa, činitelia neprávosti."
Vidíte?
79 Keď oheň prijal tú obeť a to takto vystupuje hore a dym vystupuje hore,
vy  vystupujete  so  svojou  obeťou  do  ponebeských  miest  a  potom  ste
odlúčení od vecí tohoto sveta. Naša duša je na jeho oltári.
80 Čo ste potom urobili vy, keď ste zomreli, čo potom máte robiť? Potom
ste sa znovu počali. Ste nanovo počatí.  Prv ste boli  počatí v neprávosti,
teraz ste počatí v niečom novom. Čo to je? Živé Slovo. Ó, to teraz mení
situáciu, či nie? No, skončil sa náš boj, keď ste uvideli, čo musíte urobiť.
Čo sa teraz deje? Ste znovu počatí, v živom Slove. Čo to je? Ožíva vo vás
Slovo. Začínate vidieť všetko inak. Tam, kde ste to predtým nemohli vidieť,
teraz to vidíte. Teraz je to niečo iné. To spôsobuje, že všetky miesta Písma
sa spájajú, všetko presne zapadá. Potom sa začína niečo diať. Zomreli ste
svojím vlastným predstavám, teraz ste sa počali, pretože sme umytí vodou
Slova. Je to tak?
81 Čo robíte s dieťaťom hneď, ako sa narodí? Umyjete ho. Je to tak? A len
čo človek zomrel sebe samému a narodil sa z Boha, je umytý vodou Slova.



24                                            kázané 31.12.1961 v Jeffersonville, IN 

Amen.  Ak  ono  hovorí  „Ježišove  meno,"  vy  hovoríte  „Ježišove  meno";
hovorí: „Musíte sa znovu narodiť" vy hovoríte to isté. Všetko, čo hovorí
Boh, ste umytí tou vodou Slova. Amen.
82 No, teraz ste pripravení pre život. Teraz ste pripravení začať. Teraz ste
nanovo  narodení,  narodení  v  Božej  rodine,  novým rodičom.  Vaši  tútori
bývali ... Ale teraz máte tútorov, máte nových rodičov. Nemôžete sa narodiť
bez toho, aby ste mali rodičov. Tak, ak ste sa narodili v bratstve nejakej
cirkvi, to je to, čo máte. Ak ste sa narodili vo vyznaní, prosím. Ale ak ste sa
narodili v Bohu, boli ste počatí v Jeho Slove, máte nového rodiča - to je
Boh - pripravený  dať  cez teba na známosť  Svoje Slovo, hovoriť  ho cez
teba. Ó, nový rodič - tým rodičom je Boh. On je teraz pripravený zobrať
svoje Slovo, ktoré On už vypovedal a položiť  ho do teba a spraviť,  aby
ožilo. Vidíte? Teraz začína tvoja výchova. Teraz si hotový, aby začala tvoja
výchova, výchova dieťaťa. To je ťažký úsek, keď si myslíte, že máte robiť
toto a Slovo vás dookola obsekáva a ukazuje vám niečo iné. „Aha, oni tam
veria, že ..." To nie je dôležité, čo oni veria. Tu je to, čo hovorí Boh! Musíš
byť vo veciach Otca. Teraz sa znovu rodíš. Teraz sa naprávaš, vyrovnávaš.
Máš nového rodiča.
83 Tak podľa poriadku, keď si znovuzrodený a máš nového rodiča, potom
máš novú povahu. Stará povaha je mŕtva a máš novú povahu. Voľakedy si
išiel jednou cestou; teraz ideš inou cestou. Voľakedy si išiel touto cestou,
dole; teraz ideš touto cestou, hore. Máš záľubu vo veciach, ktoré sú hore.
Nové  záľuby.  Už  viacej  nemiluješ  veci  tohoto  sveta.  Máš  zaľúbenie  v
Bohu.  Nestaráš  sa  o  to,  čo  hovoria  ľudia,  ako  sa  z  teba  vysmievajú  a
hovoria, že si „starý model", alebo čokoľvek také. Nestaráš sa o to, pretože
si narodený zhora a máš záľubu vo veciach, ktoré sú hore. Boh sa za teba
nehanbí a ty sa nehanbíš  za Neho. Je to tak. Tak si  ...  Čítajte jedenástu
kapitolu Listu Židom, hneď tu (Zapísal som si to), práve tak, ako ľudia v
tých časoch, ako si  oni  počínali.  Ako sa oni túlali  v ovčích kožiach, po
púšti, strádajúci a všetko možné, ktorých svet nebol hoden. Vidíte? Čítajte
to, bude to pre vás dobre. A môžete tam vidieť, čo to boli za ľudia, keď ich
povaha bola zmenená, čo sa dialo.
84 No, brat Branham, akú povahu potom má človek? Jeho povahu. Keby
som mal povahu svojho otca, potom by som robil veci, ktoré robil môj otec.
Ale teraz, keď som znovuzrodený, to záleží od toho, kto je môj otec. Ak ste
narodení len do cirkvi, vaším otcom je cirkev a môžete ho nazývať otec, ak
chcete. Môžete ho nazývať akokoľvek chcete, pretože on je vaším otcom.
Ale ak je vaším Otcom Boh a vy ste sa narodili do Božej rodiny, hľadáte
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veci, ktoré patria Bohu. Je to tak. Potom ste Božie dieťa. Vašou povahou je
Božia povaha. Potom, keď ... ó, počujete niekoho, ako hovorí: „Naša cirkev
verí,  že  dni  zázrakov  pominuli."  Ako  môžeš  veriť,  že  dni  zázrakov
pominuli,  keď  je  v  tebe  vlastná Božia  povaha? Keď  On sám o sebe je
zázrak. Jeho povaha je zázrak, Jeho zvyky sú zázrakom, celá Jeho bytosť je
zázrak - ako môžeš  byť  niečo iné, ako zázrak? Tvoje nové narodenie je
zázrak, tvoj nový život je zázrak. Ešte aj tvoja povaha je zázrak - ako sa
môžeš dívať naspäť a hovoriť: „Tie veci sú mŕtve. Je to tak." Ty si nový
tvor, nové stvorenie. Skutočne.
85 Ako som tu nedávno kázal o tom malom orlovi. Hádam si pamätáte ten
príbeh,  ako  ten  farmár  podložil  pod  sliepku  orlie  vajce.  A keď  sa  tie
mláďatá vyliahli, všetky okrem jedného boli kurence. On bol orol. Bol to
malý  čudák.  Bol  úplne  iný,  ale  viete,  narodil  sa  v  inej  kategórii.  Ten
zárodok  v  tom  vajci  bol  iný.  Preto  to  bol  iný  vták.  Samozrejme.  Bol
zvláštny,  pre  tých  ostatných  sa  správal  smiešne,  ale  on  sa  správal  len
prirodzene, pretože on nemohol robiť nič iné, pretože bol orol. Mal orliu
povahu, to bolo to jediné, čím mohol byť, orlom. Ale mnoho ich je v týchto
denomináciách. Oni sú v podstate orli, ale nevyzerajú tak, ako by mali, keď
ich vidíme, ako sa váľajú v špine a vo veciach tohoto sveta. Vidíte? To je
našou úlohou, dostať ich odtiaľ.
86 Jedného dňa tá matka orlica letela ponad, a čo si myslíte, že tá sliepka ho
mohla ešte dlhšie udržať na zemi? Bez ohľadu na to, ako veľmi kvokala,
ako dobre ... Ona povedal: „Poď sem, drahý. Práve som niečo našla, poď."
Ó! Jeho túžba sa niesla po veciach tam hore a on tam išiel, aby sa s tým
stretol. Žiadna denominácia ho nemohla od toho odvábiť.
87 A človek, ktorý sa narodil z Boha, nemôžete ho už viac zavolať naspäť
do zhnitého zmätku hriechu. On je mŕtvy a znovu narodený. On je novým
stvorením. Má povahu orla. On musí ísť do oblakov a lietať. On sa musí
dostať tam hore, kde je jeho matka, jeho rodič.
88 Tak je to s človekom, ktorý verí. Povedzte mu: „Poď a vstúp do našej
cirkvi. To je fanatizmus. Dni ..."
89 Keď  ten malý  orol možno stál a počul krik matky a pozrel sa hore a
povedal: „Kde to je?" Aha, ona možno zakričala tomu malému orlovi niečo
takéto: „Ježiš Kristus ten istý včera, dnes a naveky."
90 A tá matka povedala: „Dni zázrakov pominuli, kvok, kvok, kvok, kvok.
Dni zázrakov pominuli. Nič také nie je! To je fanatizmus!" Och.
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91 Nedokážeš ho dlhšie udržať. Môžem ho počuť, ako hovorí: „Mama, ako
sa dostanem tam hore?"
92 „Zamávaj len krídlami, drahý. To je všetko, čo musíš urobiť. Ty si orol.
Vykroč len vo viere."

„Ako sa to stane, mama? Ja neviem."
93 „Len kráčaj." A tu on ide. Prv trochu zamával a sadol na kôl v plote.
Dostal sa nejako tak vysoko. Ona povedala: „Len tak ďalej, ja ťa chytím."
To je to.
94 Nová povaha, nová bytosť, nové stvorenie, povaha vášho otca. A veríte a
milujete  každé  Slovo,  ktoré  On  povedal.  Každé  ľudské  slovo,  ktoré  je
nezhodné s týmto Slovom, je klamstvo. Toto je Božie Slovo. Vidíte? Biblia
má pravdu.  Nestarám sa  o to,  čo hovorí  cirkev,  Biblia  je  stále  pre teba
pravdou, pretože tvoja povaha sa zmenila. No, ak je tvojím otcom cirkev,
budeš veriť tomu cirkevnému otcovi. Ale ak je Boh tvojím Otcom, budeš
veriť Božiemu Slovu. Ak máš otca v cirkvi, budeš veriť jemu, pretože máš
jeho povahu, to je tvoj otec. Ale ak je tvojím Otcom Boh, potom budeš
veriť  Božiemu Slovu.  Ak si  cirkvou,  budeš  veriť  jej  slovu,  budeš  veriť
slovu cirkvi, budeš veriť tomu, čo hovorí cirkev. Ale ak si znovuzrodený,
potom budeš veriť tomu, čo hovorí Boh, pretože Boh je tvojím Otcom - nie
svet alebo cirkevné vyznania.
95 To mi pripomína.  Jedného dňa na dvore,  vraveli,  že tam mali  kačku,
ktorá  chodila  s  kurencami.  A tá  kačka,  viete,  bola  pre  tie  kurence  taká
smiešna. Bola taká negramotná, viete, s veľkým zobákom, viete. Ale aj keď
bola negramotná, ten zobák mala na nejaký účel. A asi je to tak, že niekedy
kresťan vyzerá trochu, berie to trochu fanaticky, ale to má tam svoj účel.
Vidíte? Kým behala s tými kurencami, s morkami a ostatnými, vyzerala
smiešne.  Oni  mali  trochu  kratší  zobák  a  pri  tom,  čo  robili,  neboli  tak
zostrojené ako tá kačka. Jedného dňa ju tá matka zaviedla - kŕdeľ kureniec
a ona -  tam vzadu.  Ona stále  chodila vzadu,  viete,  tak nejako.  Ona ani
nerozprávala ako oni. Jej jazyk bol iný. Oni si navzájom nerozumeli.
96 Tak je to s kresťanom, keď je znovuzrodený. Vidíte? On sa vyliahol z
iného vajca, to je všetko. Viete. Možno, že má ... Verím, že je ich tu veľa v
týchto  denominačných  cirkvách,  ktorí  sú  ozajstné  kačice,  ale  vedie  ich
sliepka.  Je  to  tak.  Tak  oni  to  jednoducho  nerozumejú.  Znie  to  tvrdo.
Nerozumejte to tak, ale chcem vám na niečo ukázať.
97 Jedného  dňa  ju  zaviedla  trochu  ďaleko  za  stodolu.  Tam za  stodolou
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pretekala nejaká voda, nejaký pramienok, potok. A ona išla okolo a bola
zvedavá, čo to je, viete, keď išla za tou sliepkou. A och, ona ani nemala
rada to, čo oni jedli, jej sa to nezdalo dobré. Tieto staré veci, ktoré oni jedli,
to nevyzeralo dobre. A tak po chvíli zacítila závan vzduchu. „To bola tá
správna vôňa. Odkiaľ  to prišlo?" Ó, to zavanutie z neba. Ó, zachytiť  to
jemné zavanutie niečoho,  čo občerstvuje.  Kázeň,  ktorá ťa vyzýva,  ktorá
prechádza  dovnútra,  cítiš,  ako  samo  Slovo  za  tam  zakotvuje  -  hmm,
nebeský  svit!  Ona si  myslela:  „Ó, to je niečo iné, ten závan, ktorý  som
zachytila,  pasuje  mojej  povahe."  Znovu  to  potiahla  do  seba.  „To  je  tu
niekde. Nevyhovoríte mi to. To je niekde tu. Viem, že niekde je niečo, kde
ja patrím." Nie do tohoto vyznania. Viete, čo myslím? Ona zacítila vodu a
ona bola z prirodzenosti kačica, tak kačka a voda pasujú jednoducho ku
sebe. Tak aj veriaci a Boh pasujú ku sebe. Hneď zacítila ďalší silný závan
toho, bolo to silnejšie. Po chvíli vietor začal fúkať - ako ten nesúci sa silný
vánok, viete. Začal fúkať vánok od vody rovno ku nej. Ona to už viacej
nemohla vydržať. Pustila sa dole kopcom, ťap ťap ťap, viete. „Ga ga ga."
Zobák zodvihnutý hore, viete. Ona zavoňala vodu.
98 Tá sliepka volala: „Ty fanatik, vráť sa naspäť!" To ju vôbec nezaujímalo,
ona zacítila vodu. Ona bola na ceste ku vode!
99 „Je  fontána  naplnená  krvou,  ktorá  vytiekla  z  Emanuelových  žíl,  do
ktorej, keď sa hriešnik ponorí, stratí všetky škvrny vín." Skutočný kresťan
nechce mať nič spoločné so svetom. Oni tu nechcú žiť, ako sa pritrafí, túlať
sa tam, kde sú. Dnes sú metodisti, zajtra baptisti a letniční a tak ďalej. Ó,
brat, to je biedne! Skutočný kresťan chce cítiť čerstvosť Ducha, sviežosť
Boha vo svojom živote, niečo, čo ho robí novým stvorením. Len čo nájde
ten  otvor,  pôjde  po  zasnežených  cestách a  po všetkom,  len  aby  sa  tam
dostal. On tam pôjde, pretože to je od začiatku kačka. Áno. Nie vyznanie,
nie - nie, nie-nie.
100 A ak stále milujete veci tohoto sveta, ste zvedení. Vaša obeť nebola ešte
prijatá,  vaša  povaha  nebola  zmenená.  Viete  teraz,  čo  to  znamená  byť
znovuzrodený?  Vidíte?  Vaša  povaha  je  zmenená,  stávate  sa  novým
stvorením. Prv musíte zomrieť a potom sa znovu narodiť. (Viem, že už je
čas, aby som skončil, ale dajte mi ešte niekoľko minút. Prebehnem rýchlo
cez tieto texty.) Ak stále milujete svet a tvrdíte, že ste znovuzrodení, bez
ohľadu na to, čo ste urobili ... Mohli ste kričať, mohol vám prejsť po chrbte
mráz. To je v poriadku, nemám nič proti tomu. Kresťania kričia a prechádza
po nich mráz. A vy hovoríte: „Brat Branham, hovoril som v jazykoch ako ...
„ To mohlo byť dobre, to mohlo byť tak dobre.
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101 Dívam sa práve teraz na jednu ženu, ktorá nedávno prišla za mnou, že
mala videnie alebo sen a ja som jej dal výklad. Stále, je to tak trochu ťažko
ísť  a  povedať  žene  letničného  kazateľa,  že  nemá  Ducha  Svätého,  ale
nemala ho. Ale potom ho prijala. Áno.
102 Je  to  iné.  Vidíte?  Áno.  To  nie  je  hovorenie  v  jazykoch,  to  nie  je
tancovanie v Duchu. Nemôžete to odôvodňovať žiadnou z týchto vecí. To
je smrť a narodenie, premenená prirodzenosť, zmenená povaha. Staré veci
sú mŕtve, nové veci sú nové. Svet je mŕtvy a Boh je nový. Boh je váš život
a svet je pre vás mŕtvy. Rozumiete to teraz? Dobre.
103 Počúvajte teraz. Budem musieť skončiť, ale ešte trochu, viete, aby som
odstránil z cesty tŕnie. Ženy a muži, ktorí nechcú nasledovať Božie Slovo a
jeho učenie  po tom,  keď  tvrdia,  že sa  znovuzrodili,  tam nie  je  niečo v
poriadku. Budem teraz na chvíľu hovoriť ku ženám. Ak nejaká žena, ktorá
vie,  že  Božie  Slovo  odsudzuje  strihať  si  vlasy  a  nosiť  šortky,  nosiť
nohavice,  nemorálne  sa  obliekať,  a  nemáš  ani  toľko slušnosti,  aby si  si
nechala  rásť  vlasy  a  obliekla  si  šaty,  aby  si  vyzerala  ako  kresťanka,  si
zvedená.  Nestarám sa o to,  cez čo všetko si  prešla.  Mohla si  hovoriť  v
jazykoch, ako keď sa sype hrach na suchú kravskú kožu. Mohla si tancovať
v Duchu, že až sa triasla celá budova. To s tým nemá vôbec nič spoločné.
To ukazuje, že je v tebe stále láska ku tomu svetu, keď to Boh odsudzuje.
On povedal: „Nepatrí sa ... Žena má mať dlhé vlasy. A sama príroda nás
učí, že muž má mať krátke vlasy, pretože Boh je nad mužom a muž nad
ženou." A ak si žena strihá vlasy, hanobí svoju hlavu, ktorou je jej muž. Ak
si muž necháva rásť vlasy, potom on hanobí svoju hlavu, ktorou je Kristus.
Vidíte?  „Nech sa  vaše  ženy  ozdobujú  v  skromnom rúchu,"  čistom,  ako
dámy. Vidíte?
104 A potom, keď  to robíte bez prostej slušnosti,  hovoríte:  „Sláva Bohu!
Haleluja! Hovorila som v jazykoch. Haleluja! Sláva Bohu!" To ukazuje, že
ten duch vo vnútri je zlý. Ak je to povaha Slova, ona bude vždy akceptovať
Božie Slovo. A Slovo je telo, a to Slovo bol Boh, a to Slovo je Boh, a to
Slovo  je  vo  vás  a  robí,  že  sa  stávate  synmi  a  dcérami  Božími,  Jeho
letorastami, veríte Jeho Slovu.
105 „Ja  neverím,  že  mám  byť  pokrstený  v  to  staré  Meno  Pána  Ježiša.
Haleluja! Nestarám sa o to, ako veľmi sa mi to budeš snažiť vysvetliť, ja
verím svojmu pastorovi." Choď si, to je tvoj otec. Ale ak je Boh tvoj Otec,
budeš sa držať Božieho Slova.
106 Kazateľ  ...  „Mnohí prídu ku mne v ten deň  a povedia: Pane, či  som
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nevyháňal  v  tvojom  mene  démonov?  -  Kazatelia.  Či  som  nerobil  veľa
mocných  skutkov?  -  Evanjelisti  na  misijnom  poli.  Odstúpte  odo  mňa,
činitelia neprávosti." Nemanželské deti. Je to tak.
107 Ak ste narodení z Boha, umytí ste vodou Slova, oddelení od vecí tohoto
sveta a veríte Bohu. Ste mŕtvi. Ste mŕtvi svojím vlastným mysliam, mŕtvi
svojim vlastným predstavám, mŕtvi všetkému okrem Božieho Slova. Ono
žije vo vás, účinkuje vo vás. Dokazuje, že to je Božie Slovo. Vy hovoríte:
„Som mŕtvy svetu, brat Branham." A zapierate Božie Slovo?
108 Ježiš  povedal:  „Tieto  znamenia  budú nasledovať  tých,  ktorí  uveria."
Teraz sa dostávame ku tomu, čo to znamená narodiť sa znovu. Vidíte?
109 Stále sa rozčuľuješ, stále si podlý, arogantný, niekto o tebe niečo povie
a rozpáliš sa, pripravený biť sa. A potom narodený z Ducha Božieho? Nie.
Boží  Duch sa takto nespráva. Nie.  Boží  Duch je pokorný,  krotký,  milý,
trpezlivý. To je Boh - milujúci, láskavý, odpúšťajúci. To je Boží Duch. Ó,
áno.
110 Ale oni sa budú držať tej denominácie a hovoriť v jazykoch, prorokovať
a robiť všetky rôzne veci. Ježiš povedal, že to budú robiť. Budú mať formu
pobožnosti." Držia sa denominácie lebo to je ich otec. Oni sa narodili  z
denominačného otca. Ale ak ste sa narodili z Boha, toto je váš Otec. On je
Slovo - Slovo. Nezáleží na tom, koľko ste prežili senzácií, stále ste dieťa
Satana,  až  kým  sa  nestanete  mŕtvi  pre  svet  a  budete  žiť  v  Kristovi.
Počúvajte. Už to teraz rýchlo preberiem.
111 Duša, dobrá alebo zlá, smrť ju nezmení. Mám tu v tomto zapísaných
veľa miest Písma, o ktorých som chcel hovoriť,  čo je to duša.  Čo je to
duša? To si ty. Ty si duša - tá časť vo vnútri v tebe. A keď zomrieš, to, čo
formuje  tú  dušu,  je  stále  v  nej,  tak  sa  to  deje.  To  ide  na  svoje  miesto
určenia. Nemôžeš to vytiahnuť, bez ohľadu na to, ako veľmi by si sa snažil.
Tá duša musí byť tu premenená, znovuzrodená.

Vy hovoríte: Brat Branham, a čo s Duchom Svätým?"
112 Duch Svätý vás krstí do tela, do služby, ale na večný život veríte. „Ten,
kto počuje Moje slová a verí v Toho, ktorý Ma poslal, má večný život."
Vidíte? Potom ste pokrstení Duchom Svätým do tela, aby ste manifestovali
dary a tak ďalej, ale na večný život veríte. Ten, kto verí, má večný život. A
keď veríte, vtedy ste mŕtvi a narodení, regenerovaní, ste novým stvorením.
Dobre.
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113 Duša, pamätajte teraz, dobrá alebo zlá, smrť na tom nič nezmení. Smrť
ju len zoberie na jej miesto určenia. Počujete to? A ak máte v duši stále svet
a lásku po svete, to zomrie spolu s vami, pretože svet musí zomrieť. Boh
odsúdil svet (to je svetský poriadok). Boh ho odsúdil a on musí zomrieť; a
ak je ten svet vo vás, zomriete s tým svetom. Ó, nevidím, ako by to mohlo
byť  ešte jasnejšie.  Vidíte? A ak je dobrá,  narodená z Boha, musí ísť  ku
Bohu. Ak je zo sveta, ďalej pôjde do zahynutia spolu so svetom. Ak je z
Boha,  bude  žiť  s  Bohom.  Vzdelaný  alebo  nevzdelaný,  vzdelaný  alebo
negramotný, ak je stále v nej svet, musí zomrieť. A ak je vo vašej duši svet
a vy túžite po veciach tohoto sveta, zahyniete so svetom. To je jasné, či nie?
Musíte. Ste časťou tohoto mŕtveho sveta. A keď je svet mŕtvy, ste mŕtvi
spolu s ním.
114 Ale ak ste znovuzrodení, ste živí s Kristom a vaša túžba sa nesie po
veciach,  ktoré  sú  hore  a  nie  po  veciach  tohoto  sveta.  Ale  keď  ste
znovuzrodení z Ducha Božieho, stávate sa časťou Boha a ste veční spolu s
Ním. Smrť sa vás potom nemôže dotknúť, keď ste znovuzrodení. Ste veční.
Premenili ste sa z bytosti času na bytosť večnosti. Prešli ste zo smrti do
života. Hovorím o večnosti - z večnej smrti do večného života. Ak ste zo
sveta, zomriete tu spolu s ním. Ak milujete ... Biblia hovorí v Jánovi: „Ak
milujete svet alebo veci tohoto sveta, to preto, že nie je vo vás láska Božia."
Nemôžete  milovať  svet.  A  Ježiš  povedal:  „Nemôžete  milovať  svet  a
mamonu." Mamona, to je svet. Nemôžete naraz milovať svet a Boha. „A
ten, kto hovorí, že ma miluje, a nezachováva moje slová (to je Biblia), je
klamár a pravdy v ňom niet." Tu to máte.
115 Ó, Branhamova Modlitebňa a vy všetci dobrí ľudia, urobme inventúru!
Toto je Nový Rok. Začnime, urobme niečo, odstráňme od seba veci tohoto
sveta. Ak to tam stále je, zbavme sa toho. Tak veru.
116 Dobre, ľudia dnes (musím sa ponáhľať), ľudia dnes prijímajú všetkých
rôznych duchov. Oni idú a prijímajú ducha nejakej cirkvi.  Oni prijímajú
dokonca  duchov,  ktoré  tvrdia  o  sebe,  že  sú  Božími  duchmi,  že  sú
znovuzrodení  a  zapierajú,  že  Božie  Slovo  je  pravda.  Mohli  by  ste  si
predstaviť Ducha Božieho, že by zapieral svoje vlastné Slovo? Vy katolíci -
myslím, rímsko-katolíci - či môžete skutočne povedať,  že ste narodení z
Ducha Božieho,  a prijímate tieto dogmy, ktoré sú nezhodné s Bibliou a
zapierajú Slovo Božie? A hovoríte, že ste ... či by Duch Boží vo vás, Duch,
ktorý napísal túto Bibliu, či by ju zapieral? Tu by mi niečo hovoril a potom
by sa postavil a klamal proti tomu. Či by Boh niečo povedal a potom by sa
otočil a klamal ohľadne toho, keď Biblia hovorí, že je nemožné, aby Boh
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klamal, pretože On je samou podstatou všetkej pravdy.
117 A čo vy metodisti,  baptisti,  ktorí  ste  pokrstení  v tituly Otca,  Syna a
Ducha Svätého,  nevidíte  to teraz inak? Máte svoju Bibliu.  Vy,  ktorí  len
vstupujete  do  cirkvi,  skrze  potrasenie  rúk?  Vy,  ktorí  prijímate  svoje
odporúčajúce listy jeden od druhého, a tvrdíte, že ste znovuzrodení z Ducha
Božieho? Ako to môžete robiť, a potom sa dívate do tváre Božieho Slova a
hovoríte o sebe, že ste znovuzrodení kresťania? Keď ste mŕtvi pre cirkev,
mŕtvi vyznaniam, mŕtvi svetu, mŕtvi všetkému inému, ale živí Bohu a Boh
je Slovo! Tu to máte. Pozrime sa. Oni prijímajú všelijakého ducha. Ó, oni
majú cirkevných duchov, majú všetkých rôznych duchov. Počúvajte teraz,
končíme.
118 Proroci - Slovo Božie prichádza ku prorokovi. Biblia tak hovorí. (No,
na záver,  mám tu ešte  niekoľko poznámok,  chcem ich prebrať  a  potom
skončím.)  Slovo  Pánovo  prichádza  ku  prorokom.  Čo  prichádza  ku
prorokom? Či  slovo cirkvi  prichádzalo ku prorokom? Či  slovo vyznania
prichádzalo  ku  prorokom?  Slovo  Pánovo!  Čo  to  bolo?  Prorok  zjavoval
Slovo Božie. Vidíte? To sú proroci, skutoční proroci. No, máme falošných
prorokov, za chvíľu sa ku nim dostaneme. Ale skutočný prorok, skutočné
slovo prichádzalo ku skutočnému prorokovi, to nemohlo byť nič iné. No,
vyznanie neprišlo ku prorokovi, denominácia neprišla ku prorokovi. Nie.
Ale Slovo Pánove prichádzalo ku prorokovi a on ho zjavoval ľuďom. Pravý
prorok mal pravé Slovo.
119 Ako otestujete pravého proroka? Keď má pravé Slovo. Potom, ak to nie
je pravé Slovo, musí to byť falošný prorok. Ak hovorí niečo nezhodné s
týmto Slovom a toto Slovo je Božie Slovo, nech každé slovo proroka je
klamstvom a Božie Slovo pravdou. A ak to slovo, ktoré prichádza od toho
proroka, je Slovo Božie, potom je to pravý prorok, pretože Slovo prichádza
ku prorokom, ku pravým prorokom. Stále sme mali falošných prorokov.
Praví proroci, pravé slovo. Falošní proroci, falošné slovo - „naše vyznania,
naše denominácie, pripoj sa ku tomuto, hovor toto, ver tomuto, rob toto."
120 Ale pravé slovo prichádza ku pravému prorokovi a on vám hovorí pravé
slovo. Vy nasledujete to slovo a máte pravé prežitie Slova, pretože Slovo sa
stalo vo vás telom a vy ste sa stali Božím synom a Slovo Božie krúži rovno
z Boha do teba, pretože ty máš Jeho povahu, Jeho Duch je v tebe a ty budeš
robiť skutky Božie. Haleluja! Biblia tak povedala. Ó!
121 Falošní  proroci  prinášajú  falošné  slovo.  Čo  robia?  Majú  falošné
senzácie. Falošní proroci sa držia dosť veľkej časti pravého Slova, aby boli
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falošní. Je to nezvyklé, ale Biblia hovorí ... Chcete si zapísať miesto Písma
o tom, 2. Timotejovi 3. Vidíte? Falošní proroci majú dosť pravého Slova,
aby to urobili falošným, pretože Biblia hovorí, že majú formu pobožnosti, a
aby  mali  formu  pobožnosti,  musia  mať  niečo,  čo  je  pravda.  „  ...formu
pobožnosti, ale zapierajú jej moc." Moc čoho? Aby vás to napravilo, aby
ste boli iní, aby ste slúžili Bohu, aby ste nechodili na tance a na veci tohoto
sveta, čo Biblia odsudzuje, aby ste si nestrihali vlasy. O čom falošní proroci
hovoria, že na tom vôbec nezáleží.
122 Niekto mi pred nedávnom povedal (Zdá sa mi, že som to tu predtým
citoval, neviem presne.),  povedal:  „Prečo nenecháš  tie ženy a mužov na
pokoji. Tí ľudia veria, že si prorok."

Povedal som: „Nie som."
123 „Ale ľudia veria, že si. Prečo ich neučíš, ako prijímať videnia, ako robiť
také skutky Božie?"
124 Povedal som: „Ako ich môžem učiť algebru, keď nepoznajú abecedu?
Ako môžete zobrať dieťa z materskej škôlky a dať mu dnes vysokoškolské
vzdelanie, učiť  ho druhú odmocninu? Ako to môžete, keď ono nevie, čo
znamená ABC? Viete, čo znamená ABC? Vždy ver Kristovi. [Po anglicky
to je Always Believe Christ.  - pozn.prekl.] Je to tak. Never cirkvi, never
vyznaniu,  never  doktrínam.  Ver  Kristovi!  Prečo?  „Poznať  Jeho,  poznať
Jeho, to je život." Je to tak? Nie poznať Jeho vyznanie. On nemá žiadne
vyznania. Ani nie poznať Jeho Slovo. Nie poznať Jeho Slovo; musíš poznať
Jeho, poznať Ho ako svojho Spasiteľa v znovuzrodení. Ako povedal Ježiš
Nikodémovi: „Ak nemôžete veriť zemským veciam, ktoré vám hovorím,
ako  potom  uveríte  nebeským  veciam?"  Ako  budete  veriť  duchovným
veciam o vojdení do Ducha a poznať a vidieť videnia a takéto veci - treba
takto po poriadku nastúpiť do školy - keď neveria ani zemským veciam?
Nemôžu ani uveriť, že majú nosiť poriadne šaty, nemôžu ani uveriť, že by
mali prestať fajčiť a klamať, odložiť nabok hnev a všetky tieto veci, dobyť
všetky tieto veci tam, prestať so žiadosťou. Ako môžete učiť ľudí, aby vošli
do Ducha, keď visia na nich všetky tieto veci? Áno. Och.
125 Falošní proroci majú falošné slová,  vyznania,  denominácie,  senzácie.
„Ó,  chvála  Bohu!  Jediné,  čo musíš  robiť  ...  Chceš  nosiť  Eliášov plášť?
Sláva Bohu! Stačí, keď si len vyprázdniš myseľ, na nič nemysli a hovor: Ó,
naplň ma, naplň ma, naplň ma." Diabol to určite urobí. A potom spoliehaš
na niečo také? „Óóóó, prebehlo to cezo mňa, brat Branham. Cítil som to.
Óóóó, sláva Bohu, haleluja (vyskakuješ takto hore-dole),  ó,  mám to!" A
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žiješ tak, ako žiješ?
126 „Podľa ich ovocia ich poznáte." Vidíte? Nie podľa senzácií.
127 „Ó, brat, chceš prijať Ducha Svätého? Kľakni si len pri oltári a hovor:
Sláva,  sláva,  sláva,  sláva,  sláva,  až  kým nezačneš  hovoriť  v  jazykoch."
Och. A potom ideš  a žiješ  všelijakým životom, klameš,  kradneš? Keď  ti
hovoria,  aby  si  sa  dal  pokrstiť  vo  meno  Ježiša  Krista,  povieš:  „To  je
fanatizmus, moja cirkev to učí inak!" A hovoríš, že si znovuzrodený, umytý
vodou Slova? Niekde nie je niečo v poriadku. Vidíte?
128 Budeš  veriť  každému  Slovu,  presne  tak,  ako  je  tu  napísané.  My
nepotrebujeme ... Biblia hovorí: „Ono nepodlieha vlastnému výkladu." Boh
ho vykladá a toto je ten spôsob, ako sa to deje, Jeho Slovo tu. Či nehovorí
Biblia,  myslím,  že  tam v  2.  Liste  Petra:  „Biblia  sa  nedeje  z  vlastného
rozlúštenia?"  Samozrejme.  Žiadny  vlastný.  To  znamená  to,  čo  je  tam
napísané,  presne  ako  to.  Len  tomu verte  tak,  ako  je  to  napísané  tu,  to
prinesie tie isté výsledky.
129 Falošní  učitelia  budú prinášať  falošné narodenie.  Praví  proroci  budú
prinášať  Slovo,  narodenie  zo  Slova,  z  Krista.  Falošní  proroci  prinesú
falošné narodenie - cirkevné narodenie, narodenie z vyznania, denominačné
narodenie. A tu to máš, letničný brat, falošné ... alebo senzácie a hovoriť
niekomu, že má Ducha Svätého,  pretože hovoril  v  jazykoch.  Videl  som
diablov hovoriť v jazykoch, samé ceruzky písali v neznámych jazykoch. To
nič neznamená. Vidíte? To musí byť život. „Podľa ich ovocia ich poznáte."
„Brat  Branham,  veríš  v  hovorenie  v  jazykoch?"  Samozrejme.  „Veríš  vo
vykrikovanie?"  Samozrejme.  Keď  som kresťan,  tak  tomu  verím.  Verím
Božiemu Slovu. Ale ak za tým nestojí život ...
130 Idete odtiaľ ako nafúkaná košeľa: „Sláva Bohu! Haleluja!" a potom mi
hovoríte, že to je Kristus? Kristus bol pokorný, krotký a príjemný. Choďte
do mesta a, ó, musíte byť taký vykefovaní, viete, a všetko musí tak sedieť,
nesmiete mať  ani trochu pokrčený  oblek; a musíte mať  všetko najlepšie,
inak vôbec neprídete; zaistené toľko a toľko peňazí, inak nemôžete mať
zhromaždenie.  Ó,  joj!  Všetky  denominácie  vás  musia  poklepkávať  po
pleciach. Jeho nikto z nich neklepkal po pleciach, lebo On bol Slovo. Je to
tak.
131 Falošní,  dodržiavajú  dosť  veľký  kus  pravdy,  aby  mali  formu
pobožnosti. A počúvajte, teraz tu niečo poviem, chcem, aby ste počúvali.
Taký  druh  falošných  počatí,  (Viete,  čo  robí  to  falošné  počatie?)  vedie
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milióny ľudí do falošného narodenia. Falošní učitelia vedú ľudí, aby verili
v senzáciu. „Pretože si sa celý triasol, tak to máš. Ó, pretože si cítil, ako
prešiel cez teba zvláštny pocit, videl si pred sebou svetlá a bol si slepý a
potácal si sa, to je Eliášov plášť, ktorý zostúpil na teba. Je to v poriadku,
máš  to.  Ó,  vieš,  čo  si?  Si  zamanifestovaným  synom  Božím."  Kde  sa
nachádzaš? Si porazený. Je to tak. „Sláva Bohu, jednej noci som mal sen!"
Ó,  áno.  „Ó,  videl  som  toto,  tamto."  Áno.  „Či  neveríš  v  sny?"  Áno,
samozrejme, verím. Ale ak ten sen nepasuje s Božím Slovom, potom je zlý.
Toto tu je pravda, stoj na tomto. Tak veru. Vedú milióny ľudí do falošného
narodenia. Len sa nad tým zamyslite!
132 Mám  výstrižok  z  novín,  chcel  som  ho  zobrať  so  sebou,  kde  ten
ekumenický otec všetkých gréckych ortodoxných a ortodoxných cirkví sa
rozprával s pápežom Jánom 22. a povedal: „Možno, že my to neuvidíme v
našej generácii, ale vyvinie sa veľké bratstvo a protestanti a katolíci sa zídu
spolu."
133 Pomyslel som si, „Chvála Bohu!" Niekto to vystrihol z novín a takto mi
to napísal.. Zdá sa mi, že to bol brat Norman alebo niekto, povedal: „Brat
Branham, je neskoršie, ako si myslíme." Pozrite sa dnes, minister vojny a
och,  tak  veľa  rôznych  úradov,  prezident,  a  celý  tento  národ  je  pod
katolíckou kontrolou.
134 Počúvajte.  Vy  hovoríte:  „Dobre,  oni  sú  kresťania."  Byť  kresťanom
znamená byť ako Kristus, mať Jeho Ducha. Je to tak? Toto tu je tvrdé, ale
chcem to povedať. Ak na sviňu budete hovoriť, že je ovca, spraví to z nej
ovcu? Aha, ak poviete: „Prasiatko, je mi z toho nanič, že si prasiatko. Ja
chcem jahniatko,  tak ťa zoberiem sem a celé ťa vydrhnem a umyjem ti
zuby a učešem ťa a urobím z teba malého baránka. Uviažem ti okolo krku
ružovú stužku a bude z teba baranček namiesto prasaťa."  Prídete tam a
budete  hovoriť:  „Baránok,  baránok,  baránok."  Ono  bude  ďalej  robiť:
„Kvik,  kvik." Vypustíte  ho do ohrady a bude žrať  všetky pomyje,  ktoré
nájde. Tak veru! To nie je v tom, že ho pofŕkate, to nie je v tom, že ho
ponoríte do vody; to je smrť a narodenie! Tak veru. Poviete: „Nebudem ťa
kŕmiť ničím iným než ďatelinou, budem ťa kŕmiť tým, čo jedia ovce." Stále
ho  kŕmite  ďatelinou  a  ono  je  stále  prasa,  to  je  všetko.  Je  to  tak?
Samozrejme.  Prečo?  Samozrejme.  Ono  je  prasa,  pretože  má  povahu
prasaťa.
135 A ak milujete svet alebo veci tohoto sveta, stále ste prasa. Je to tak. Je
potrebná moc Božia,  aby premenila vašu dušu.  Zomri prasaťu, polož  na
oltár  svoje  prasačie  zvyky,  polož  sa  tam a nech Božia  obeť  ...  či,  nech
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zostúpi oheň  súdu a strávi ťa ako prasa a znovu ťa narodí ako baránka.
Potom nebudeš  jesť  žiadne pomyje.  Nemohol by si,  tvoj  žalúdok by to
nestrávil.  Nie  si  v  poriadku.  Tým  z  neho  neurobíte  prasa,  keď  budete
hovoriť ... či vlastne baránka, keď budete hovoriť, že to je baránok.
136 Tak človek,  ktorý  si  hovorí kresťan,  preto,  že prijal  nejaké vyznanie
alebo prežil  nejakú  emóciu  ...  Vy  hovoríte:  Sláva  Bohu,  brat  Branham,
vtedy som celú noc tancoval v Duchu. Hovoril  som v jazykoch, ó, brat
Branham!" Hovorím teraz ku letničným. „Tancoval som v Duchu. Ó, prežil
som senzácie, všetko také. Ale hovorím ti hneď teraz, nehovor mi nič tam o
tom Ježišovom mene."  Len do  toho,  prasiatko.  On je  stále  prasa,  to  je
všetko.
137 „Moje ovce počujú Moje Slovo!" Dobre, ja poviem: „Ale brat, pozri sa,
nájdi mi v Biblii jedno miesto, kde bol niekto niekedy pokrstený vo meno
Otca, Syna a Ducha Svätého."
138 „Nestarám sa o to, čo je tam, haleluja, ja nechcem nič  z toho (Jesus
Only) Len Ježiš." Kto hovorí o Len Ježiš (Jesus Only)? Ja hovorím o Biblii.
Jesus  Only  je  skupina  vyznaní  a  skupina  denominácií.  Jeden  nemôže
nazývať druhého inak, pretože obidvaja sú v tom istom.
139 Ale  ja  hovorím  o  úplných,  skutočných,  stopercentných  kresťanoch,
znovuzrodených z  Ducha  Božieho,  ktorí  majú  nebeskú  rosu  vo  svojom
živote. To je to, o čom hovorím. Ak si metodista a máš to, amen! Jediné, čo
musíš urobiť, je byť nasmerovaný do Slova. Budeš ho nasledovať tak, ako
tá kačka, ktorá išla do vody. Vidíte? Je to tak.
140 Ľudia chcú dnes skratky. Oni nechcú ... oni si myslia, že to dostanete
hneď v tej chvíli: „Sláva Bohu!" Čo to je? Čo oni robia? Dnes večer sú v ...
sú tam vonku v ... Ako niektorí z týchto ľudí, ktorých majú, ako niektorí
ľudia, ktorých by som mohol vymenovať,  ale nechcem to robiť,  pretože
toto  sa  nahráva,  ale  dnes  večer  sú  s  gitarou v  nejakom nočnom klube,
brnkajú na nej a na druhý deň ráno stoja niekde v nejakej cirkvi, a brnkajú
na tej istej gitare. Špina! Biblia hovorí v Izaiášovi, v dvadsiatej kapitole:
„Všetky stoly sú plné vývratku. Ako sa pes navracia ku svojmu vývratku a
sviňa ku svojmu váľaniu sa v blate,  tak robia oni."  Prečo? Oni sú stále
psami a sviňami! Preto sa navracajú do váľania sa a ku vývratkom. Nie sú
znovuzrodení. Ak sú znovuzrodení, tak sú novými stvoreniami.
141 Viete čo? Vrana, nezáleží na tom, ako sa ju snažíte ... mohli by ste ju
prefarbiť celkom na takú olivovú farbu, ako má holubica, na celkom sivú
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ako holubica, na bielu, mohli by ste ju celú prefarbiť - ona bude stále vo
vnútri  vrana.  Vidíte?  Naďalej,  tak  isto  je  to  smradľavý  starý  krkavec,
zbierač  odpadkov, ktorý  žerie mŕtve veci  zeme. Je to tak.  Ale viete čo?
Holubica sa nemusí ani kúpať.  Ó, haleluja!  Telo holubice,  pretože to je
holubica,  ona  má olej,  ktorý  prechádza cez  jej  perie,  to  ju  po  celý  čas
udržuje čistú,  pretože on vychádza z vnútra.  Ó! Prečo? Krkavec hovorí:
„Mňa  tiež!  Vylial  som na  nich  trochu  svätej  vody,  brat,  ona  to  dá  do
poriadku." Nie, nedá. Pretože to vychádza z vnútra navonok, nie z vonku
dovnútra. To je narodenie. Chvála Bohu, ja chodím do cirkvi tak isto ako ty.
Haleluja,  moja  cirkev  je  tak  isto  dobrá  ako  tvoja.  Haleluja,  my  sme
práve...“  Dobre,  ty  krkavec.  Vidíte?  Je  to  tak.  Vidíte?  Ale  holubica  je
mazaná  olejom zvnútra.  Holubica  má určité  žľazy,  ktoré  nie  sú  takto  v
žiadnom inom vtákovi, holubica alebo hrdlička. A ona sa maže od ... von.
Po celý čas sa udržiava v čistote. Ona sa nemusí sama udržiavať v čistote;
vo vnútri nej je niečo, čo ju udržuje čistú. Ó, sestra Why, haleluja! Niečo vo
vnútri nej ju udržuje čistú.
142 Hovoríte:  „Ja viem, minulý  týždeň  som vstúpil do cirkvi.  Naozaj by
som si rád s tebou vypil, ale hm ... ó, tá cigareta tak dobre vonia! Ó, sestra,
viem,  že som starý  model,  musím si  teraz  nechať  rásť  vlasy.  Nie  je  to
hrozné? Vieš, aké som nosievala pekné šaty, a každý, kto išiel okolo: fijú-
fiť.  Teraz som ich musela odložiť.  Vieš,  minulý  týždeň  som vstúpila do
cirkvi."  Ty biedna chudera! Nemôže ťa očistiť  ani všetka svätá voda na
svete.
143 Ale brat, keď máš niečo v sebe vo vnútri, to po celý čas zmýva všetko
preč. Ty len kľudne stojíš a to z teba všetko zmýva.
144 Ovci nemusíte hovoriť: „Ty musíš vyprodukovať ..." To je to, čo sa dnes
deje s letničnými. To sa deje dnes s celým kresťanstvom. Snažia sa niečo
vyprodukovať. Ovcu neprosia, aby vyprodukovala vlnu; ona nesie vlnu. Vy
nesiete ovocie Ducha. Nehovoríte: „Sláva Bohu, musím sčernieť v tvári,
musím robiť toto, musím prežiť nejakú senzáciu, musím tancovať v Duchu
a potom to mám." Nie, nie, och. Len sa znovuzroď a to sa skutočne bude
diať samé. Nemusíš hovoriť: „Musím študovať celú noc, musím robiť toto,
musím  robiť  tamto,  musím  sa  pripojiť  ku  tomuto  a  musím  prijať  toto
vyznanie, musím toto odpykať?" Nie, nie. Len zomri, to je všetko. Vidíte?
Buď  znovuzrodený,  a to prichádza zvnútra a stará sa o to, čo je vonku.
Vidíte? Fŕkať ich trochu vodou a umývať, to je niečo, ako premieňať prasa
na baránka,  to nedokážete.  Ale  keď  je  on vo vnútri  baránok,  potom už
viacej nie je prasa. Vidíte? Je to tvrdá poznámka - ale ja nie som vzdelaný,
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to som len povedal ako príklad.
145 Viete, to je ... Rozmýšľal som, keď som raz čítal život Jána Krstiteľa, čo
on povedal, ako ich nazval? „Vy plemä vreteníc!" Prečo? On vyrastal na
púšti. On vedel, čo to boli vretenice. Dupnite nohou a oni sa skryjú. „Vy
plemeno vreteníc." A tiež: „Sekera je priložená na koreň stromu." Strom,
vretenice,  sekery,  on hovoril  o  tom,  čo poznal.  Takto sa  učíte  poznávať
Boha, podľa toho, čo poznáte. Vidíte, prasa a baránok, nedá sa vôbec nič ...
Nemôžete spraviť  ... Môžete to prasa umyť  a robiť  s ním všetko, čo len
chcete, stále je to prasa. Ono sa musí znovu narodiť,  prv, ako môže byť
baránkom.
146 Skratky!  Dnes večer,  dnes  sú tam vonku,  správajú sa ..  (Och.) A na
druhý  deň  chcú  už  kázať.  Letniční  im  to  tiež  dovolia.  Áno.  Oni  chcú
skratky do neba. „Haleluja, všetko, čo musím urobiť, je len kľaknúť si sem
a vôbec  o  ničom nemyslieť  a  hovoriť:  Haleluja,  haleluja,  mám Eliášov
plášť. Zajtra pôjdem a budem vyháňať démonov. Haleluja, haleluja. Mám
to! Chvála Bohu, idem!" Oni chcú skratky do neba a nesú so sebou toľko
sveta,  koľko  len  môžu.  Nemôžete  niesť  žiadnu  z  tých  vecí.  Neexistujú
žiadne  skratky.  Poďte  cestou  Golgoty.  Poďte  cestou  medeného  oltára.
Poďte cestou medeného hada. Zomrite! Skutočne zomrite. Ó, Bože, prečo
to nemôžem povedať  správne? Zomrite! Zomrite doslovne sebe samému.
Zomrite veciam tohoto sveta a nanovo sa narodíte. Amen. Žiaden svet, veci
tohoto sveta sú mŕtve. Nie sú žiadne skratky. Vidíte, ľudia chcú prísť veľmi
rýchlo. Nechcú rásť. My rastieme v Pánovi. Je potrebný rast a prežitie.
147 Teraz hovoria ľuďom tam na západnom pobreží: „Ó, máme večný krst.
Keď vás pokrstíme vo vode, hneď tam sa premieňate na mladého muža a na
mladú  ženu.  Tak  veru.  Začínate  sa  ..."  Majú  Eliášov  plášť,  majú
zamanifestovaných synov Božích. „Áno, brat, Boh práve teraz manifestuje
synov, manifestuje." Hovoria im všetko o tomto. „Dnes ste hriešnici a zajtra
ste zamanifestovaní synovia Boží." Nezmysel! Kde ste niečo také videli v
Slove? Deti sa nerodia ako dospelí muži. Oni sa rodia ako deti a vyrastajú
na mužov.
148 Počúvajte  tu,  dovoľte,  že  vám  niečo  zacitujem  za  chvíľu  a  niečo
prečítam z listu Efežanom, jedenásty verš, dvanásty ... myslím, že je to tu
niekde okolo pätnásteho. Začnime od dvanásteho verša.

na  zdokonaľovanie  svätých  ku  dielu  služby,  na  budovanie  tela
Kristovho,

až by sme všetci dospeli v jednotu viery a plného poznania Syna
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Božieho, v dokonalého muža, k miere dospelosti plnosti Kristovej

aby sme už neboli viacej nedospelými, zmietaní vlnami a sem a tam
nosení  každým  vetrom  učenia ,  (Počúvajte.  Akého
učenia?) závratníctvom ľudí, schytralosťou mámiť do bludu,

ale  aby  sme  hovoriac  pravdu  v  láske (Počkajte.  Čo?) hovoriac
pravdu (On je pravda) v láske, (Počúvajte! Ak počúvate, povedzte:
„Amen."  Na čo?) aby ste rástli  v  neho (Ó,  čo,  hneď  zajtra? Nie.
Treba  rásť  v  Neho.) ...  ktorý  je  hlavou,  Kristus:  (Treba  rásť  v
Neho.)

149 Pamätám sa  na  prvé  kázanie,  ktoré som kázal.  Zastal  som si  tam a
myslel som si, že som to kázal naozaj dobre a všetky tie staré panie sedeli a
trochu poplakávali, viete, a hovorili: „Ó, aký fajný chlapec."
150 Ten  starý  pastor,  Dr.  Davis,  bol  starý  advokát.  Išiel  som dole  a  on
povedal: „Chcel by som sa s tebou porozprávať tam v dome."
151 Povedal  som:  „Dobre."  Išiel  som  tam  na  druhý  deň.  Viete,  celý
nadchnutý. Opýtal som sa: „Ako mi to išlo, Dr. Davis?"

Povedal: „To bolo to najbiednejšie, čo som kedy počul!"

Opýtal som sa: „Čo?"

On povedal: „Najhoršie, čo som kedy počul."

„Ó," povedal som, „Brat Davis, všetci plakali."
152 On  povedal:  „Áno,  ľudia  plačú  na  pohreboch,  plačú  pri  narodení
dieťaťa a pri všetkom možnom." Povedal: „Čo to je, Billy, necitoval si ani
kúsok z Božieho Slova. Rozprával si o nejakej matke, ktorá potom zomrela,
či  niečo  takéto,  a  všetkých  si  dojal  do  plaču."  Povedal:  „Ľudia  sa
neznovuzrodia skrze také veci a senzácie tejto zeme; oni sa znovuzrodia zo
Slova." Povedal: „Billy ..."
153 Ó, hneď  mi vyrazil  dych. Som rád, že to urobil. Vidíte? Vidíte? Nie
vyskakovať hore-dole, vykrikovať, to nie je to. Život prichádza zo Slova.
Slovo oživuje. Nie prežitie, Slovo!
154 On povedal: „Billy, pamätám sa na prvý prípad, ktorý som obhajoval."
Povedal: „Búchal som po zábradlí." A povedal: „Povedal som, keď som sa
díval na tú biednu ženu. Ó, keď som videl, ako muž s ňou zle zachádzal.
Trochu som plakal a vytiahol som vreckovku a správal som sa tak, ako tí
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ostatní advokáti.  Myslel som si,  že mám mať  také isté emócie.  Povedal
som:  Sudca,  Vaša  excelencia,  prečo  ju  nerozvediete?  Pozrite  sa!  Ona
hovorí, že ju muž zbil po chrbte." On to ani nemohol vidieť, pod jej šatami.
„On ju bil po chrbte. Prečo jej nedáte ..." Ten starý sudca tam len sedel a
díval sa.
155 Ten starý advokát, ktorý sedel na druhej strane, už dorástol a povedal:
„Sudca, Vaša excelencia, koľko takýchto nezmyslov bude tento súd ešte
trpieť?"
156 Len veľa predvádzania. Tak to robí príliš veľa ľudí. Príliš veľa sa ich
predvádza  a  nemajú  za  tým  dostatok  Slova,  ktoré  by  to  podopieralo.
Vzrastať!  „Ó, on včera večer  tancoval  v  Duchu,  brat  Branham, on je  v
poriadku." Ale, pre mňa to neznamená, že by kvôli tomu bol v poriadku.
Nie veru. Musí rásť, byť dokázaný, skúšaný, vzrastať v Neho, byť dozretý.
157 Čítal som nedávno v histórii. (Nezaberám príliš veľa času?) Čítal som v
histórii cirkvi. Zdá sa mi, že sestra Arnoldová mi raz povedala „amen", na
niečo, čo som hovoril o histórii cirkvi, že ona to čítala. Díval som sa na to,
kde sa písalo o jednom chlapcovi v nejakom kláštore za času sv. Martina, a
tento chlapec povedal: „Pán ma urobil prorokom zo Starého Zákona. Som
jeden z tých starodávnych prorokov." Dobre, nemôžem si spomenúť, ako sa
tam volal ten biskup, tej malej školy - bola to len malá skupina ako táto tu.
Nemôžem  si  teraz  spomenúť  na  jeho  meno,  ale  on  bol  vyučený  pri
Martinovi.  Nezdalo sa mu to celkom v poriadku, tak tí ostatní bratia ho
nechali tak. On hneď potom prorokoval. Povedal: „Dnes večer Boh zostúpi
a dá mi biele rúcho, aby som sedel medzi vami a vy budete poznať, že som
jedným  zo  Starozákonných  prorokov."  Tak  tej  noci,  o  dvanástej,  sa  to
skutočne stalo. Bolo počuť hlasy, okolo chodili ľudia a ten chlapec dostal
rúcho, hovorili, že bolo také biele, ako len mohlo byť. On vyšiel a povedal:
„Či som vám nehovoril?" Povedal: „A teraz všetci robte to, čo vám budem
hovoriť. Ja som starozákonný prorok."
158 Ale  tomu  starému  biskupovi  sa  nezdalo,  že  by  to  bolo  celkom  v
poriadku. Nebolo to podľa Slova. Prorokov nikto nerobí, oni sú predurčení.
A prorok sa v prvom rade nebude takto správať. To ovocie dokazovalo, že
to nebolo pravé. Vidíte? Ovocie dokazovalo, že to nebol prorok. Vidíte?
Tak  on  povedal:  „Strávime  zbytok  noci  na  pôste  a  na  modlitbe  a  pri
spievaní piesní." Prešiel deň alebo dva. Po nejakom čase ten starý biskup,
keď  sa  modlil,  povedal:  „Pane,  ten  chlapec  ...  To  rúcho,  keď  sa  na  to
dívam," povedal,  „nikdy som sa nestretol  ...  nič  také som ešte nevidel."
Prišli pisári a dívali sa a oni nikdy nič také nevideli. Bolo to tam. Nakoniec,
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oni  poznali  jedného  muža,  ktorý  bol  prorok,  to  bol  Martin.  Povedali:
„Dobre, urob teraz jednu vec, aby si nás presvedčil. Podľa Písma si vedľa.
Čo tak ísť ku Martinovi a postaviť sa pred ním a povedať mu to?"

On povedal: „Ó, ja mám zakázané postaviť sa pred Martina."
159 Ten, kto má dobré zlato, nemá strach ísť ku testovaciemu stroju (Je to
tak.), ten kto má pravdu. Preto som urobil tú výzvu. Nech príde ktokoľvek
a ukáže mi, kde ten krst v Mene Ježiša Krista je nesprávny. Nech mi ukáže
toto narodenie, že musíte zomrieť, a ak máte v sebe stále svet, stále ste zo
sveta. Ukážte mi tieto veci. Netreba sa strachovať ohľadne toho - zobrať to
ku testovaciemu stroju. Tu je testovací stroj. Vidíte? Je to tak.
160 Tak oni povedali: „Aj tak tam pôjdeš." A niekoľkí tí bratia ho chytili a
to rúcho zmizlo. Vidíte? Či by to dnes letniční nezjedli? Ó! Vyzeralo to ako
skutočná vec, ale to nebolo zhodné so Slovom.
161 Martin povedal,  že sa mu raz zjavil  Satan, na hlave mal veľkú zlatú
korunu, takto na nej tri alebo štyri rady hviezd, lesk a nádhera, veľký silný
muž,  pekný,  statný,  dôkladne  učesaný  a  upravený,  na  sebe  mal  veľké
nádherné  rúcho  a  na  nohách  zlaté  topánky.  Prišiel  a  povedal:  „Martin,
poznáš ma?"
162 Pre  ľudí,  ktorí  nevídajú  videnia,  toto  možno  ...  možno  tomuto
nerozumiete, ale ako prichádzajú ku vám tie veci v rôznych duchoch, a aké
sú  zvodiace.  Biblia  hovorí,  že  by  zviedli  aj  vyvolených,  keby  to  bolo
možné.  Vyvolení  -  to  sú  tí,  ktorí  sa  kvôli  tomu  narodili  a  boli  na  to
predurčení. Vidíte.
163 Tak on prichádza ku týmto vyvoleným. On povedal: „Martin, poznáš
ma? Ja som Kristus." On povedal: „Poznáš ma?" Martin váhal. Vyzeralo to
divne.  On chvíľu čakal  a on znovu povedal:  „Či  ma nepoznáš? Ja  som
Kristus. Poznáš ma?" Povedal mu to tri alebo štyri krát.
164 Kristus povedal ... či vlastne, Martin povedal: Poznám ťa, Satan. Môj
Pán nie  je  ešte  korunovaný,  ale  Jeho  svätí  Ho budú korunovať."  To je
podložené Slovom.
165 Tam  má  rímsko-katolícka  cirkev  toľko  dogiem,  vchádzajú  tam  zlí
duchovia, nezhodní so Slovom a oni musia zapierať Slovo, aby prijali svoju
dogmu, a odchádzajú od Biblie.  Stojte pri  Slove! To je dnes niť  života.
Zakrátko povstanú duchy, ktoré zvedú takmer všetko. Biblia tak povedala.
Ako  Janes  a  Jambres  sa  stavali  proti  Mojžišovi,  tak  budú  títo  ľudia
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prevrátenej  mysli  čo  do  pravdy,  budú  robiť  zázraky  a  všetky  rôzne
znamenia. Ale stojte pri tom Slove. Slovo Pánove prišlo ku prorokovi, a oni
to priniesli, a my veríme prorokom.
166 Všimnite si, áno, on povedal: „Poznám ťa, Satan." Povedal: „Môj Pán
nie je takýto veľký muž. Môj Pán odišiel a mal na sebe drsné staré rúcho,
mal jazvy na rukách, nebol korunovaný, mal zakrvavené vlasy. A keď sa
vráti, príde takto, lebo Biblia povedala, že sa vráti tak, ako odišiel." A to
zmizlo zpred neho. Ó.
167 Ako on prichádza a robí to také nádherné. „Ó, oni hovorili v jazykoch.
To sú najlepší ľudia, akých som kedy videl." Neverte tomu. Buďte opatrní.
168 Dúfam,  že  vás  Slovo  nenudí.  Zrodení  kresťania  rastú  do  Kristovej
postavy, keď žijú. Oni sú znovuzrodení, ich životy sa začali formovať, ako
dieťa. Dostávajú formu a začínajú rásť. A zrazu zbadáte, že sú tu v plnej
postave. Amen. Tu to máte. Deň za dňom, rok za rokom, zostávajú takí istí.
Poďme teraz naspäť do Slova: „Keď zostanete vo Mne ..."
169 Oni hovoria: „Ja som sa znovuzrodil. Haleluja! Vstúpil som do ...  do
tohoto.  Vstúpil  som  ...  Neviem.  Minulý  rok  som  veril  v  meno  Ježiša,
odstúpil som od toho; teraz verím tomuto. Veril som, že musíte byť svätí,
ale ... Ten a ten hovorí ..." Tuláci, nosení sem a tam každým vetrom učenia.
Vidíte? Tu to máte.
170 Ale narodiť sa z Ducha a rásť do dospelej postavy Krista. Vidíš to, brat
Dauch? Rásť do postavy Krista! Tvoj život potvrdzuje ... Ako keby si sa
narodil ako prorok, zostaneš  ním. Ak si sa narodil ako kresťan, zostaneš
ním. „Ak zostanete vo Mne a moje slová vo vás ..." Toto vám dáva vzrastať
do  dospelej  postavy  Krista.  Nie  búchanie  nejakého  mladého  advokáta,
nariekanie,  plakanie,  vravieť  toto,  tamto,  či  niečo  ďalšie,  prejavovať
množstvo emócií; ale niekto, kto narástol do dospelej postavy Krista, roky
dozrieval a bol skúšaný, stál pri kormidle. Žiadna ... „Na Kristovi, na tej
pevnej skale stojím a všetky ostatné základy sú topiacim sa pieskom. Nech
denominácie  a  vyznania  prichádzajú  a  odchádzajú,  a  tiež  izmy.  Daj  mi
zotrvávať  v pokore, Pane, stáť  pevne v Slove a ísť  rovno vpred cez ten
prúd. On nás privedie ku brehu. Plná postava.
171 Pozrite sa teraz, ak vidíme, ako to tu ide, a vy sa po smrti nemôžete
zmeniť ...  Pozorujte týchto ľudí, ktorí prišli, mali všetky tieto senzácie a
všetko  možné,  vybehli  a  na  druhý  deň  idú  touto  cestou.  Videli  ste  to?
Stovky z nich. Vidíte? A vidíte, čo sa deje. A teraz, čo ak tí ľudia zomrú v
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takom stave? Smrť nič na tom nezmení.
172 Tak,  ó,  kresťania,  končím týmito  slovami,  dovoľte  mi povedať  toto.
Obráťme  sa  ku  Nemu  a  do  Jeho  Slova  s  celou  úprimnosťou.  Poďte
pokorne,  ako kresťania,  a buďte znovuzrodení z Jeho Ducha.  A keď  ste
znovuzrodení, ste potvrdení kresťan, ovocím, ktoré nesiete. Rozumieš to,
sestra Peckenpaugh? Ste kresťania, skrze ovocie, ktoré nesiete. „Podľa ich
ovocia ich poznáte." To je potvrdenie. Nemusíš poznať abecedu, ale aj tak
môžeš byť dáma, kresťanka. Svet ťa môže nenávidieť. Keď ťa nenávidí,
pretože si niečo urobil, má ťa za čo; ale ak ťa nenávidí kvôli Nemu, to je
iné.
173 Nemusíš  byť teológ. Pozrite sa na toho slepého muža, ktorý sa slepý
narodil. Ježiš ho uzdravil. On sa narodil ... od narodenia nemal ani očné
buľvy. A Ježiš mu dal zdravie, uzdravil ho. A keď ten človek začal vidieť a
tí  farizejovia  sa  ho  vypytovali,  povedali:  „Kto  to  bol?"  Oni  nemohli
poprieť,  že  sa  niečo  stalo.  No,  ten  človek  nebol  teológ.  On  nemohol
argumentovať,  ako to robia kazatelia, drobnými technickými vecami. On
im  to  nevedel  vysvetliť.  On  nepoznal  Zákon.  On  nevedel,  ako  sa  má
narodiť Mesiáš, a o skutkoch, ktoré má robiť. Ten človek to nepoznal. On
nebol  teológ.  Ale  čo urobil?  Oni  povedali:  „Daj  chválu  Bohu.  My sme
teológovia a my vieme, že On je hriešnik."
174 A teraz  ten  človek  nemohol  zaprieť  ich  slovo,  ale  tu  je  to,  čo  on
povedal, inými slovami: „Ak je On hriešnik a urobil toto, tak čo je potom s
vami? Čo je  s  vami všetkými?" On povedal:  „Či  je  ten človek hriešnik
alebo nie, ja neviem. To ja neviem povedať. Ale toto jedno viem, že som
bol slepý  a teraz vidím." Čo on robil? On bol potvrdený.  Je to tak.  On
zostal potvrdený. Niečo sa s ním stalo. Bol premenený z tmy do svetla, zo
slepoty do zraku.
175 A človek,  ktorý  sa  narodil  z  Ducha  Božieho -  ktorý  mal  raz formu
pobožnosti a zapieral Slovo a jeho moc a hovoril, že dni zázrakov pominuli
-  keď  je  znovuzrodený,  nemusí  byť  učený,  nemusí  byť  schopný  to
vysvetliť, ale tomu verí.
176 Ako ... Ak mi moji čierni bratia a sestry odpustia, že toto poviem, jeden
starý dobrý brat dole na juhu, ľudia o ňom rozprávali taký príbeh. Hovorili,
že nosil Bibliu a nevedel prečítať ani svoje meno. A jeden mu povedal:  

„Mose, prečo nosíš tú Bibliu?"

Povedal: „To je Slovo Božie."
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Oni povedali: „Dobre, a veríš tomu?"
177 On povedal: „Áno, ja tomu skutočne verím." Povedal: „Verím tomu od
obalu  po  obal  a  tiež  verím  tomu,  čo  je  na  tom  obale,  pretože  tam  je
napísané Svätá Biblia."
178 Povedali  mu:  „Ako  vieš,  že  je  to  Svätá  Biblia?"  Povedali:  „Ako  to
vieš?"
179 On povedal: „Jednoducho tomu verím. To je všetko!" To je všetko, čo
musel mať. On tomu jednoducho veril. Nevedel prečo, ale veril tomu.
180 Oni mu povedali: „Mose, urobíš všetko, čo káže Biblia?"

„Áno,  samozrejme,"  povedal.  „Ak  tak  Biblia  hovorí,  tak  to
urobím." Tu to máte.
181 Ten mu povedal: „Dobre, Mose." Povedal: „No, čo ak tam ten kamenný
plot tam, keby ti Pán povedal, aby si preskočil cez ten kamenný plot?"
182 On povedal: „Či Biblia hovorí,  aby Mose preskočil  cez ten kamenný
plot?"

183 On povedal: „No, čo ak by Boh prehovoril ku tebe a povedal ti, aby si
preskočil cez ten kamenný plot?"

On  povedal:  „Keby  to  bol  Boh  a  On by  mi  povedal,  aby  som
preskočil, tak preskočím."
184 On povedal: „Ako by si sa dostal cez ten plot, keď v ňom nie je diera?"
185 On povedal: „Keby to bol Boh, On by tam urobil dieru, keby tam Mose
mal prejsť." A to je pravda. Je to tak!
186 Odvážte sa zobrať Božie Slovo a stojte tam a hovorte, že je to tak! Nech
tu táto malá biedna nervózna žena, ona si myslí, že ide zomrieť, že je chorá
na všetko možné, vidíte ... Nejdeš zomrieť! Povieš: „Ako to môžem urobiť,
brat  Branham?" Zober len Jeho Slovo a postav sa raz naň.  Stoj  na tom
Slove a uvidíš, čo sa bude diať. Povedz diablovi, že je klamár. Bola si v
prechodoch po všetky tieto roky, máš okolo päťdesiatsedem rokov. Odstúp
od toho, to je diabol! Chyť sa Božieho Slova a povedz: „Jeho sinavicami
som uzdravená." Dívaj sa,  čo sa bude diať.  Potom prestaneš  myslieť,  že
máš srdcovú porážku a všetko možné. Nemáš žiadnu srdcovú porážku, ani
nič z toho. To je klamstvo. Nemáš to. Ver len Božiemu Slovu. To je ono.
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187 Keď ste znovuzrodení, Boh vás potvrdzuje. Takto, ako Boh potvrdzuje
celú Svoju prírodu. Čím? Ovocím. Takto On potvrdzuje Svoju službu. Je to
tak. Všetci Jeho sluhovia sú potvrdení tak isto, ako On potvrdzuje prírodu.
Ako  viete,  že  toto  je  broskyňa?  Pretože  nesie  broskyne.  Podľa  čoho
poznáte,  že  to  je  jabloň?  Nesie  jablká.  Podľa  čoho  poznáte,  že  to  je
kresťan? Nesie  znaky kresťana,  vychádza z  neho kresťanský  život.  Ako
viete, že to je učiteľ? Vychádza z neho Slovo. Ako viete, že to je prorok?
Prichádza  cez  neho  Slovo,  nesie  svedectvo,  potvrdenie.  Samé  sa  to
dokazuje. Ako sa to tým stane? Keď to zomrie a stane sa tým. Je to tak.
Keď zomrieme a staneme sa novým stvorením v Kristovi Ježišovi, to nás
privádza ku nášmu povolaniu, stojíme pri svojom povolaní. Keď sme jeho
sluhovia, nasleduje nás ovocie Ducha. Keď  sme znovuzrodení, nasleduje
nás ovocie Kristovho života. Je to tak. Ako viete, že je to broskyňa. Má
broskyne. Ako viete, že to je kresťan? Správa sa ako Kristus, chodí ako
Kristus, rozpráva ako Kristus, žije ako Kristus, preč od hriechu, víťazne.
Keď  niečo  urobí,  či  hovorí:  „Pozrite,  čo  som  ja  vykonal?"  Kristus  to
nerobil. On dával všetku chválu Otcovi. Je to tak. Takto to poznáte - podľa
ich ovocia ich budete poznať.
188 „Amen,  amen  vám  hovorím,  ak  sa  človek  znovu  nenarodí,  nemôže
porozumieť kráľovstvo Božie:"
189 Tak to tu, od dvanásť tridsať alebo od dvanásť štyridsať do jednej, nie je
moje Novoročné posolstvo, ale toto je moja rada pre vás, kresťania, ktorí
milujete Boha. Keď prichádzate na Boží súdny, medený oltár, a chcete sa
znovuzrodiť, položte sa len naň. Neočakávajte, že znovu povstanete - idete
zomrieť. To je váš koniec. Hotovo. Ak to nerobíte, ak sa necítite, že by ste
to mohli urobiť, tak sa nesnažte znovuzrodiť, nebude to fungovať - to musí
byť  hlboko,  úprimne.  Mám tu ešte  okolo desať  strán poznámok,  miesta
Písma,  k  tejto  lekcii  alebo  viacej,  ale  končím.  Ale  položte  sa  na  Boží
medený oltár Božieho súdu a stanete sa takí mŕtvi pre svet, ako bol Kristus.
Vidíte? Stanete sa práve tak mŕtvi ako ten odsúdený had v záhrade Eden,
ktorý  bol reprezentovaný  vo forme medeného hada, nebol v ňom vôbec
žiadny život.  Všetok jeho život bol preč.  Kristus bol bez života, oni Ho
zložili z kríža a pochovali Ho v hrobe. Bol mŕtvy. A potom vstal na naše
ospravedlnenie. A my sme zomreli s naším Baránkom na oltári a znovu sme
povstali  v  Jeho ospravedlnení.  Ako to  vieme? Pretože Jeho život,  ktorý
vzkriesil  Jeho  z  toho  mŕtveho  stavu,  ten  istý  život  kriesi  nás  z  nášho
mŕtveho stavu sveta do nového stvorenia v Kristovi Ježišovi, a potom skrze
Ducha Svätého sme zapečatení  do Božieho kráľovstva až  do dňa nášho
vykúpenia.
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190 „Amen,  amen  vám  hovorím,  ak  sa  človek  nenarodí  znovu,  nemôže
porozumieť  kráľovstvu Božiemu." Nesnažte sa tomu rozumieť.  Nikdy to
nedokážete. Ježiš povedal, že nie. Len to prijmite. Prijmite to na základe
Jeho Slova.
191 Nechoďte  teraz  v  slepote  a  nehovorte:  „Ó,  Pane,  daj  mi  nejakú
senzáciu. Pane, poviem Ti ... „ Nie. Povedzte len: „Pane, zabi ma, odstráň
zo mňa ten svet.  Stále  milujem veci tohoto sveta."  Nemyslím stvorenie,
západ slnka a krásu, a takéto veci. To nie to, o čom hovorím. Mám na mysli
žiadosť,  špinu,  svetský  poriadok,  všetky  tieto  veci  sveta.  Proste  ...  oni
zomierajú, proste automaticky zomierajú a už sa vás viacej nedržia. Začne
vám to smrdieť. Vykríknete: „Och, proste nechápem, ako v tom ľudia môžu
žiť!" Čím viacej to vidíte, tým vám je z toho horšie! Tak veru. Nedokážete s
tým robiť kompromis. Nemáte miesto na kompromis. Pre vás tam nie je
miesto, keď je tam svet. Ste mŕtvi tým veciam. A ako môžete, keď ste raz
mŕtvi pre ten svet, a potom sa znovu spolčovať s tými vecami? To sa nedá.
Tak to nerobte. Zomrite veciam tohoto sveta.
192 Nech  vás  Pán  žehná.  Buďte  znovuzrodení  kresťania.  Buďte
znovuzrodení, potom nemusíte hovoriť: „To je pre mňa najťažšia vec (vy
ženy)  nechať  si  rásť  vlasy."  „To  je  pre  mňa  najťažšie  zanechať  moju
prchlivosť (muži). Chlapče, musím proste povedať svojej žene. Chytil som
ju a zatriasol s ňou a povedal som: Viem, som kresťan, nemal by som toto
robiť, ale buď ticho a sadni si." Nerobte to. Rozumiete?
193 Radi by ste videli také chvíle, keď by ste ju objali a povedali: „Drahá,
to sa na kresťanku nesluší." Takto by ste to chceli robiť, však? Môžete byť
takí. A keď ťa niekto udrie po jednom líci, nemusíš na neho vyťahovať nôž.
Ak ťa niekto udrie po jednom líci, povieš: „Brat, prečo si to urobil?" Tu to
máte. To je kresťanstvo. Keď povie niekto niečo zlé na teba, namiesto toho,
aby  si  sa  snažil  urobiť  z  toho  veľké  divadlo,  odídeš  niekde  a  povieš:
„Nebeský Otče, ten človek je smrteľník. Prosím, aby si zobral od neho toho
ducha. Nenechaj ho, aby to tak robil. Prosím Ťa, spas jeho život."
194 Nehovor:  „Pane,  viem,  že  to  nemám  hovoriť."  Dobre,  možno  si  to
nepovedal svojimi ústami, ale si to myslel vo svojom srdci. Vidíte? Ide o
tvoje  srdce.  Keď  si  znovuzrodený  z  Ducha  Božieho,  skutočne  každého
miluješ. No nemiluješ ich cesty a takéto veci, nechceš mať v tom diel. To
nie.  Stoj  z  ďaleka  od  vecí  tohoto  sveta,  zostávaj  nepoškvrnený.  A to
dokážeš  jedine vtedy,  keď  to vychádza zvnútra von, tak ako si  holubica
udržuje svoje perie. Rozumiete? Ona si ho nemusí udržiavať tým, že bude
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hovoriť:  „No, dnes si  musím toto všetko povytierať." Takto nejako. Nie.
Ona má v sebe vo vnútri olej, pretože je holubica, proste si ho udržiava
čisté. Vidíte? Je to tak.
195 Chceli by ste to? Chceli by ste Ho takto prijať? To je to, o čom vás
presviedčam v tento Novoročný predvečer. O čom presviedčam toto malé
zhromaždenie. Ako vás milujem, ako milujem túto malú skupinu ľudí. Ako
rád by som tu raz prišiel, prešiel cez túto sálu a len sa díval. Viete, čo si
stále prajem vidieť? Zbor naplnený Duchom, že by nikde naokolo neobstál
hriech. Len čo jeden člen urobí niečo zle, Duch by to hneď povedal. On by
sa bál  pripojiť  ku kresťanom skôr, ako by to vyznal  a dal  do poriadku,
pretože hneď by bol vyvolaný na zhromaždení, keď sa spolu zídete. Vidíte?
Či by to nebolo nádherné? Keby prišiel niekto nečistý a sadol by si medzi
vás, prvé, čo by ste zbadali,  že Duch Svätý  hovorí takým spôsobom, že
zjavuje  tajomstvá  ich  srdca,  (Vidíte?)  hovorí  ku  nim.  No,  ak  to  bude
fungovať  na  jednom,  bude  to  fungovať  na  druhom. Vidíte?  A každý  sa
modlí, všetci v jednote, ako jedna osoba, proste jedna osoba, ako sme my
všetci členovia tohoto tela, ktoré ide dopredu. Všetci znovuzrodení z Ducha
Božieho, naplnení tým istým Duchom, pokrstení v to isté telo. Nebolo by to
nádherné? No, môžeme to mať. Boh nám to zasľúbil. Ale prv, smrť, pohreb
a vzkriesenie s Ním.
196 Skloňme svoje hlavy a pomodlime sa. Ležia tu tiež nejaké vreckovky.
197 Svätý  Bože, uvedomujeme si, Pane, aké je to posvätné stáť  na tomto
mieste.  Uvedomujeme  si,  že  sme  v  dome  Božom.  Spájame  sa  s  telom
Kristovým,  ktoré  je  domom  Božím.  Členovia  tohoto  tela  sú  spolu
zhromaždení.  Jeden  prichádza  z  jedného  miesta  a  druhý  z  druhého  a
schádzajú sa spolu. A dnes, na tejto lekcii nedeľnej školy, ktorá bola dlhá a
pretiahnutá. Ale, Otče, verím, že Ty si ju naplánoval, aby to takto bolo, aby
sme mohli porozumieť, čo znamená narodenie a vzkriesenie, čo to znamená
narodiť  sa  znovu.  Musíme,  to  prvé je,  že musíme zomrieť,  aby sme sa
mohli znovuzrodiť.  Ty nikdy nemeníš  svoje zákony. Zákon prírody stále
platí. Zákon prírody je, že každé semeno musí prv zomrieť, aby sa mohlo
znovu narodiť. A uvedomujeme si, že my tiež musíme zomrieť, aby sme sa
mohli znovu narodiť. A, Pane, dnes tak veľa (prosím, aby si nám odpustil),
tak veľa ľudí spočíva na nejakom prežití, ktoré mali, na základe ktorého
tvrdia,  že  sa  znovuzrodili.  Ale  ovocie  ich života  ukazuje,  že narástli  na
zlom strome.
198 To bol môj dôvod, Otče, keď som sa dnes ráno pýtal, či brat Neville
chce, aby som priniesol posolstvo, učil som proste nedeľnú školu. A tak,



MUSÍTE SA ZNOVU NARODIŤ                                             47

Otče,  urobil  som to  s  láskou a  z  celého  svojho srdca,  aby ľudia  mohli
vedieť, že ... aby neodpočívali na nejakých drobných prežitiach, ktoré mali,
ale aby slávnostne odpočívali na svojom každodennom živote; ako žijú v
tých časoch, keď  sú v zbore,  a ako žijú,  keď  prichádza vonku to veľké
napnutie. Utiekajú sa ku krížu o pomoc, keď povstávajú problémy, alebo
chodia vo svojom vlastnom duchu a vo vlastných myšlienkach? Odplácajú
nadávkou za nadávku? To je to, Otče. A keď vidíme, že je úplne nemožné,
aby  niekto  z  nás  niekoho  spasil,  že  Boh  má  pripravenú  cestu  a  plne
dostatočnú obeť a to je jediná cesta, ktorou môžeme prísť, nie skrze nejakú
cirkev, nie skrze nejaké vyznanie, nejakú denomináciu, nejakú senzáciu, ale
Kristovou cestou. Tak, ako zomrel ten prvý spravodlivý človek, on zomrel
na oltári so svojím baránkom. A až do tejto hodiny, každý ďalší spravodlivý
musí zomrieť  na medenom Božom oltári,  so svojím Baránkom, Ježišom
Kristom. Potom sme mŕtvi s Ním a znovu sme povstali v novom živote.
Udeľ nám to, Pane, aby to tu žiadne srdce neprehliadlo.
199 Pane,  daj,  aby  sme  to  dnes  porozumeli,  keď  sa  sem  znovu  dnes
popoludní o pol ôsmej vrátime, aby sme tu priniesli sériu posolstiev, ktoré
budeme dnes večer kázať. Prosím, aby si požehnal každého Tvojho sluhu
dnes večer mocným posolstvom, Pane. Udeľ nám to. Nech sú naše duše
naplnené. Títo ľudia, ktorí prešli takú dlhú cestu, aby tu boli, nech by boli
tak naplnení evanjeliom moci Božej tento Novoročný predvečer, že pôjdu
odtiaľto šťastní a radostní. Udeľ to, Pane, daj im duchovný pokrm na tento
prichádzajúci rok. Udeľ nám to.
200 Odpusť nám naše previnenia, ako my odpúšťame tým, ktorí sa previnia
proti  nám. A Ty si  povedal: „Ak vy zo srdca neodpustíte každému jeho
previnenia, ani váš  nebeský Otec neodpustí vám." Tak, Pane, odpúšťame
každému. Vierou kladieme dnes ráno naše duše na oltár. Vypáľ z nás každý
kúsok svetského života, Pane. Nech vystúpi dym z našej obeti, Pane, a nech
je príjemnou vôňou v tvojich nozdrách. Sprav to, Pane, keď neskladáme
zápalnú obeť  baránka, ale kladieme sa sami ako hriešnici,  aby sme boli
spálení ako hriešnici a premenení na znovuzrodených baránkov. Sprav to,
Pane.
201 Neuvoď  nás  potom  do  pokušenia,  ale  zbav  nás  od  zlého  -  od  zla
nemocí,  od  zla  skľúčeností.  Uzdrav  každého,  kto  je  dnes  ráno  v  tejto
budove. Nech je dnes uzdravená každá chorá osoba, Pane. Hovorím tieto
slová v mene Pána Ježiša, aby tie hory, ktoré ležia pred ľuďmi, nech sú
dnes všetky odsunuté. Ak je to choroba, ak je to zlá žiadosť, ak je to hnev,
ak je to čokoľvek z toho sveta, nech je to odsunuté z cesty a nech Slovo
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Božie vojde dovnútra a nech sa prejaví v ich živote. Zbav nás od zlého,
Pane, lebo Tvoje je kráľovstvo a moc a sláva naveky. Amen.

Milujem Ho, milujem Ho, 

lebo On prv miloval mňa, 

a vykúpil mi spasenie na Golgote.

Potrasme si teraz navzájom ruky.

Milujem Ho, ... 

(Obráťte  sa  len  okolo  seba  a  povedzte:  „Pozdravujem  ťa,  môj  brat,
pozdravujem ťa!")

Pretože On prv miloval mňa 

a vykúpil mi spasenie na Golgote. (Hrajte ďalej.)
202 Chcem vám všetkým poďakovať  za vašu láskavosť v tomto minulom
roku. Pravdepodobne budem dnes večer kázať svoje posolstvo, ak Pán dá o
pol ôsmej. Chcem poďakovať Charliemu a Nellie a Rodneymu a jeho žene
za ich láskavosť, bol som tam u nich cez sezónu poľovania a oni sa ku mne
správali,  ako keby som bol  ich otec alebo brat.  Ďakujem vám všetkým,
ktorí ste boli ku mne takí láskaví. Ďakujem bratovi a sestre Dauchovcom a
bratovi Palmerovi a vám všetkým z Georgii a všetkým všade okolo.
203 Mimochodom, Margiin otec, včera volali a hovorili, že je chorý. Je tu
Margie a Rodney? Nie sú.  Ako sa má ten starý  človek? (Nejaký  brat  v
zhromaždení hovorí: „Možno, že je mu trochu lepšie.") Pomodlime sa.
204 Nebeský Otče, pred niekoľkými týždňami som sedel vo verande, v tej
krajine, keď som išiel do Kentucky. Sedel tam starý otec v montérkach a vo
vyblednutej modrej košeli a triasol sa. Chytil som ho za ruku a videl som,
že je blízko konca. Tá stará matka ma pozvala dovnútra na koláč a omáčku.
Pane, oni mali úctu pred Tvojím Slovom. On je ledva medzi nami, opúšťa
nás. Nedaj, aby zomrel ako hriešnik, Pane. Možno, že to bola naša ... Pane,
chyba tvojich sluhov. Ten biedny starý muž, nepozná nič okrem rozbíjania
hrúd  a  tým  zadovažuje  živobytie  pre  svoje  deti,  ale  videl  som v  ňom
dobrého milého ducha. Nedaj, aby zomrel ako hriešnik. Jeho dcéra je jedna
z nás, Pane. A ako táto Margie, boleli ju ruky, a ako mi ona poslúžila a
snažila sa pripraviť mi posteľ, aby som tam mohol prespať, a raňajky pri
stole, a ona a Nellie a Charlie a všetci, matka Coxová. A telefonovali, že
plače, otec jej zomiera. To je jej otec.
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205 Pane, príď teraz ku tomu kyslíkovému stanu. Neklep na ten stan, ale na
stan,  na  dvere  jeho  srdca.  Možno  sme  my  niektorí  nevyplnili  svoju
povinnosť, Pane, aby sme išli za ním, niektorí tvoji sluhovia, možno vtedy
keď bol ešte mladý, keď jeho myseľ bola bdelá. Možno je to naša chyba,
Pane, že sme ho nepresvedčili. Odpusť nám potom, Pane, a vezmi ho do
Svojho kráľovstva. Sprav to, Otče. Porúčame ho teraz Tebe. A ak to bude
možné, alebo ak je to v Tvojom veľkom pláne, ak ho pozdvihneš,  Pane,
nech by mal niekto z nás príležitosť ešte s ním hovoriť. Jednako, prosíme o
jeho dušu, Pane, pretože ona sa zakrátko vydá na svoju cestu, tak to vyzerá,
bude sa plaviť tam do neznáma, ó, bez pilota, nikto ho neprevedie tam cez
tie  hmlisté miesta.  On zablúdi,  Pane.  Nech by ten pilot,  ktorý  pozná tú
cestu, prišiel ku nemu dnes ráno, zakotvil jeho malú loď na druhom brehu
na tej starej lodi na Sion. Keď sa vydá na cestu, bude si istý, že bezpečne
dopláva. Sprav to, Otče. Porúčame ho teraz Tebe, v mene Ježiša Krista.
Amen.

Milujem ho, milujem ho (Zodvihnime ruky), lebo On prv miloval
mňa, a vykúpil mi spasenie na Golgote.
206 Dnes večer sa budem snažiť byť trochu rýchlejší s posolstvom, než ako
som bol teraz ráno. A teraz sa rozídeme. Prajem si, aby som vás všetkých
mohol zobrať ku mne domov a dať vám všetkým dobrú večeru. Naozaj by
som to rád urobil, keby som mohol. Ale dúfam, že Pán vám dáva dobré
jedlo, duchovne hovorím, v Jeho dobrote a milosti; že to budete vidieť a
budete  rásť  do  plnej  postavy  Toho,  ktorého  milujete,  vášho  Spasiteľa,
Ježiša Krista. A teraz, keď opúšťame túto budovu a stojíme, aby sme sa
pomodlili,  rozpustili zhromaždenie, chceme spievať  našu pieseň a byť si
istí,  že to poslúchate: „Ber so sebou Meno Ježiš." Chceme ešte povedať
oznámenie za chvíľu, len čo zaspievame pieseň, máme oznámenie. Dobre.

Ber so sebou meno Ježiš, 
dieťa starostí a žiaľu, 
dá ti radosť a pokoj, 
ber ho všade, kde pôjdeš.

Nádherné meno (nádherné meno), Ó, aké sladké! (Ó, aké sladké) 
Nádej zeme a radosť neba. 
Nádherné meno, ó, aké sladké! (ó, aké sladké!) 
Nádej zeme a radosť neba.

Ber so sebou meno Ježiš, 
ako štít pred každou pascou (Počúvajte teraz. Čo?) 
Keď sa pokušenia nahromadia (Čo urobíš?). 
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Zašepkaj len to sväté meno v modlitbe.

Nádherné meno, ó, aké sladké! 
Nádej zeme a radosť neba; 
Nádherné meno (nádherné meno), 
Ó, aké sladké! (aké sladké) 
Nádej zeme a radosť neba.

207 Pamätajte teraz, verím, že Ježiš  toto hovorí  každému človeku vo svojej
prvej  náuke:  „Ak sa  človek nenarodí  z  vody (to  je  Slovo,  umývaní  vodou
Slova) a z Ducha (a to je Duch Svätý, Duch Svätý potvrdzuje Slovo), nemôže
vidieť  kráľovstvo  nebeské."  Veríte  tomu?  „Vodou,"  umytí  vodou  Slova,
Slovom a pravdou, On je pravda. „Voda a Duch," Duch prichádza so Slovom,
aby  potvrdzoval  Slovo,  robí,  že  Boh  žije  vo  mne.  Vidíte?  My  nemôžeme
rozumieť kráľovstvo nebeské, kým sa toto nestane. Potom, keď sa toto začne
diať,  vidíme Slovo v nás,  narodení  sme zo Slova a  z  Ducha  -  samé sa  to
manifestuje,  neodvádza ma to  preč  od Slova ...  Duch ma vedie do Slova a
Slovo žije vo mne, manifestuje Boha v tvojom živote ... inak nikdy nebudeš
rozumieť  kráľovstvu Božiemu a nijakým spôsobom nebudeš  môcť  vojsť  do
neho. Nech vás Boh žehná. Brat Neville.

* * * * * * *
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